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Gezamenlijke commissies 

Aanwezig bij aanvang: 

Voorzitter: mw. A.W.A.M.P. Wijnands-van Daal. 

Griffier: P.M.H. van Ruitenbeek.  

Fracties:  

D66:    mw. A.A.S. den Daas, J.E.M.G. Göbbels, H.R. Jaarsma en M.A. van  

   Velthuijsen;  

Hart voor Hilversum:  mw. M. Boumadkar-Boukhriss, mw. M.M.C. van Dalen, mw. K.J. Walters en 

mw. L. Sazias;  

VVD:    mw. H.M.G.J. van de Linde en M.F. Vogel;  

SP:    P.H.J.R. van Rooden, mw. N.I. Terwiel en mw. B. Verweij;  

PvdA:    mw. N.M. Degenhart en H. Haselager;  

CDA:    W.D.C. Klaassen, D.E.O. Streutker, N.G.J. van Voorden en R.W. Winkel;  

GroenLinks:  J. van Drogen, F.R. Kool en mw. M.H.A. Remmers; 

ChristenUnie:   R.M. Goedhart, mw. A.F. Vreugdenhil-de Blécourt en J. de Wit;  

Hilversum1:   R. van den Akker en J. Jongerden;  

Leefbaar Hilversum:  H.P. Blok en mw. M.G. Kooloos.  

Fractie Demirkan: -- 

 

College: M.W. Jaeger, A. Klamer, F.G.J. Voorink, E.G.J. van der Want en mevrouw 

J.N. van Vroonhoven-Kok, wethouders en de heer P.I. Broertjes, burgemeester 

 

1. Vaststellen agenda 

De voorzitter opent de vergadering en heet allen welkom.  

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Mededelingen van de voorzitter 

Er zijn geen mededelingen. 

 

3. Programmabegroting 2016 

De begroting doet D66 deugd, omdat het document zelf steeds meer de gewenste vorm krijgt, 

waardoor het inzicht in de gemeentelijke financiën en de speerpunten van beleid toeneemt. De 

resultaten van het beleid worden steeds zichtbaarder in de stad en onderaan de streep zijn de 

Hilversumse financiën gezond. Dat geeft de burger lagere lasten en moed.  

Het college geeft op sommige punten al invulling aan beleid dat de raad nog moet bespreken en 

vaststellen. Dat betekent dat de begroting al nadere richting op onderdelen geeft, terwijl op onderdelen 

daarover nog gesproken moet worden. Het college is dus in zijn ambitie om concreet te worden in 

sommige opzichten wat al te hard van stapel gelopen.  

De fractie is benieuwd naar de plannen voor de Kerkbrink en is blij met het voornemen om de 

culturele en kunstzinnige functie te versterken. Zij vraagt wanneer de bussen van het plein verdwijnen 

en wanneer de uitwerkingen te verwachten zijn. 

D66 is voorts erg benieuwd naar de citymarketingstrategie, vraagt of het college die wil delen met de 

raad en wat daarin de rol van het Regionale Bureau voor Toerisme en de VVV is. Ook wil zij weten in 

hoeverre Hilversum kan aanhaken bij de regiomarketing van de MRA. Hilversum kan wellicht ook te 

vermarkten zijn als de stad van jonge architectuur of als hart van de Amsterdam Media Valley. In dat 

opzicht informeert D66 naar de strategische keuzen van het college.  

Vervolgens informeert de fractie naar de schermen in de binnenstad en de stadsredactie die de content 

daarvoor zou maken. Ook wil zij weten of mediabedrijven de Media Mall zelf oppakken, mede zelf 

bekostigen en uitvoeren en of er daarvoor al een plan is. Daarnaast is zij benieuwd wanneer gedichten 

op de muren komen en of lantaarnpalen op de binnenring mediastaduitingen kunnen krijgen. Kleine 
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ingrepen kunnen enorm bijdragen aan de ruimtelijke kwaliteit en het tegengaan van verloedering. D66 

zal wat dat betreft een vinger aan de pols houden. 

Zij hoopt dat groen bij het Stationsgebied nadrukkelijk in de stedenbouwkundige visie terugkeert. 

Hilversum Media Stad kan zich profileren door een terugkerend evenement of door de inzet op nieuwe 

media, zoals het Drone festival. Het marktplein kan evenementenplein blijven, ook voor een ijsbaan 

met een Kerstmarkt. In het marktpleinmanifest is de ambitie geformuleerd de beste markt van 

Nederland te worden. Dat streven hoeft niet te botsen met het gebruik van het evenemententerrein. 

Beide functies kunnen elkaar ook versterken. 

Het vertalen van de regionale werkvisie naar ruimtegebruik gaat met name om de leegstand van 

bedrijventerreinen in relatie tot herbestemming en transformatie. D66 vraagt of het transformatiefonds 

nog bestaat en hoeveel geld daar nog in zit. De fractie informeert welke input Hilversum voor deze 

regionale werkvisie levert: hoe wil het college straks omgaan met bedrijventerreinen? In het kader van 

de recente ontwikkeling rond de Liebergerweg en Hunkemöller informeert D66 of er actief beleid is 

ontwikkeld om grotere bedrijven uit de woonwijken te verplaatsen naar bedrijven- en 

industrieterreinen aan de randen van de stad. 

In de begroting duiken heel wat fondsen op. Is bij het Meddens-pand op de hoek van de Kerkbrink een 

beroep gedaan op het gevelherstelfonds? Verder wil de fractie weten wat het restauratiefonds en 

stadsherstelfonds behelzen, hoe ze werken, hoe ze gevuld worden en wie er aanspraak op kunnen 

maken. 

Verder vraagt zij hoe het is gesteld met VANG (Van Afval Naar Grondstof). Op den duur zou het 

GAD geld moeten opleveren, maar er ontstaat juist een tekort vanwege het niet kostendekkend zijn 

van de dienstverlening. Gevraagd wordt om uitleg daarover. 

Het is uitstekend dat Hilversum meewerkt aan de bovenregionale pilot ‘Heuvelrug, bron van natuur en 

cultuur’ in het kader van Nationaal park nieuwe stijl. Gevraagd wordt op welke manier Hilversum aan 

die pilot meewerkt en wanneer dat zijn beslag krijgt. Er is sprake een versnelling met betrekking tot 

het Geopark en Zonnestraal. Gevraagd wordt hoe wordt versneld en wat daarvan het resultaat moet 

zijn met betrekking tot het Geopark. 

Bij de energietransitie is de rol van de gemeente nauwelijks genoemd die het voorbeeld zou moeten 

geven. Zonnepanelen op het raadhuis heeft de commissie Welstand en Monumenten afgewezen, maar 

er zijn nog voldoende gemeentelijke panden over waar wel zonnepanelen mogelijk zijn. Dat aspect 

ziet de fractie graag als indicator voor nieuw beleid meegenomen. 

Verder informeert D66 hoe het staat met de streekomroep. Schaalvergroting van de lokale omroepen is 

een kans om lokale omroepen te verbeteren en wellicht kan het college daarin een actieve rol spelen en 

is daarvoor geld in te zetten uit de reserve regionaal mediacentrum. Zij informeert of die reserve 

hetzelfde is als het mediafonds. 

D66 denkt dat hbo- en mbo-studenten best in de mediastad willen wonen en zij kijkt daarbij ook naar 

de ambitie van het bevorderen van wonen boven winkels. Zij vraagt hoeveel woonruimte het college 

volgend jaar denkt te realiseren. 

Inwoners ondervinden veel hinder van het doorgaand nachtelijk vrachtverkeer op de 

Diependaalselaan. Gevraagd wordt om de belasting en overlast te meten en of met de provincie 

overleg over een verbod mogelijk is. Wellicht zijn er andere oplossingen mogelijk. 

Aan het Oosterspoorplein ontstaat meer bedrijvigheid, zodat daar fietsparkeermogelijkheden 

uitgebreid kunnen worden. Gevraagd wordt om dat op korte termijn opnieuw te bekijken. 

Er was in de kadernota een onderzoek naar parkeren aangekondigd en dat wil D66 eerst doen voor de 

parkeertijden aan te passen.  

Verder wil de fractie kwijt dat het collegevoornemen om ‘te investeren in tolerantere handhaving’ een 

merkwaardige tekst is. Zij vraagt wat het college daarmee bedoelt. 

Verder constateert D66 met genoegen dat de gemeente er financieel goed voor staat. De uitgaven zijn 

onder controle, er is ruimte voor de nodige projecten, de lasten zijn relatief laag en de schulden en 

risico’s nemen gestaag af. Tegelijkertijd heeft de begroting als sturingsinstrument voor de raad aan 

belang gewonnen. Die is inzichtelijker en de keuzes zijn helderder. Een voorbeeld is het grote aantal 

en de hoge relevantie van de indicatoren. Er ontbreken nog wel een paar indicatoren, maar op dat punt 

is goed werk verricht. Het college legt nu wel een begroting voor op subprogramma- of 

taakveldniveau, hetgeen de fractie prima vindt. 
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D66 zou graag zien dat met name de schulden verder afnemen, wat flexibiliteit betekent om snel en 

goed in te spelen op komende ontwikkelingen. Het sportinvesteringsfonds is nog steeds niet 

uitgewerkt en de raad tast nog in het duister over de wijze van besteden en de toereikendheid daarvan. 

€ 50.000,- steekt schril af tegen de € 2,5 miljoen die de gemeente aan sportaccommodaties besteedt. 

Wat is het ambitieniveau van de Hilversumse sportwereld? Dat moet in beeld zijn als de raad gaat 

praten over het sportinvesteringsfonds. Ook wil D66 weten hoe ver het college is met de sportraad. 

Als de raad wil dat de gemeente in het Stationsgebied investeert moet dat worden afgewogen. In 

principe zou D66 dat een goede investering vinden. Een discussie daarover is nog niet gevoerd en de 

nota over reserves en voorzieningen is nog niet genoeg. 

Bij de zorg is de raad in afwachting van een strategische beleidsnota visie op het sociaal niveau. De 

huisartsen gaan maatschappelijk werk aanbieden, maar dat moet de raad eerst bespreken. 

In de begroting mist zij het ziekenhuis en zorgpark Monnikenberg, waarover de fractie graag de stand 

van zaken en ambities hoort. De gemeente speelt daar de rol in het kader van het ontwikkelen van het 

gebied, het aantrekken van partners en het faciliteren van het ziekenhuis in zijn maatschappelijke en 

zorgomgeving. Graag verneemt D66 in dezen de stand van zaken en de ambities van het college. 

Verder wacht de fractie een kadernota over wijken- en buurtenbeleid af. Na aanhoudende 

onduidelijkheid over terminologie, de aanpak, de ambities, de rol van de raad, de manier waarop de 

organisatie zich moet aanpassen aan buurtgericht werken en het feit dat het college alvast begonnen is, 

is de raad nog steeds in afwachting van de kadernota. In de brede context moet de raad eerst het 

gesprek voeren en beleid voeren. De richting is wel goed, maar de volgorde der dingen is zoek. 

Daarom maakt D66 een voorbehoud met betrekking tot de beleidsambities op bladzijde 74 en 75 en 

wat betreft het sterprogramma Buurten. De rol van de raad is hierbij namelijk zeer zwaar. 

Hart voor Hilversum vraagt hoe D66 de schulden omlaag wil brengen. 

D66 vindt het gewenst daarover een discussie te voeren en heeft daarover ideeën, maar wacht daarover 

een nota van het college af. 

 

Hart voor Hilversum is niet zo positief over de begroting nieuwe stijl, omdat het veel te algemeen is 

om in één programma de onderwerpen verkeer en vervoer, cultuur, media, milieubeheer, sport en 

begraafplaatsen te stoppen. Die zaken horen volgens de fractie niet bij elkaar. Burgers waarmee zij 

heeft gesproken vonden de begroting nieuwe stijl ook veel te algemeen. 

Niet duidelijk is hoeveel geld nodig is voor plannen, zoals het Stationsgebied, de Kerkbrink en het 

Gooilandplein. 

De mediacultuur moet in de stad te zien en te voelen zijn, anders dan schermen die in elke stad te zien 

zijn. De fractie vraagt waaraan het college denkt bij de plannen voor het Arenapark en wellicht kan 

Hunkemöller vanuit de Liebergerweg daar naartoe verhuizen. 

Het college wil een aantal fondsen oprichten, zoals het restauratiefonds, het stadsherstelfonds en het 

gevelherstelfonds, die echter veel overlap kennen. Misschien is één fonds maken beter. 

Het aansluiten van de vaarroute op de Oude Haven is volgens Hart voor Hilversum alleen met veel 

geld te realiseren en zij vraagt of er daarvoor al een financieel plan is. 

De afkeuring van zonnepanelen op het dak van het stadhuis kan de fractie zich niet voorstellen, omdat 

ze plat op het dak kunnen liggen, zodat ze niet te zien zijn. 

Gevraagd wordt waarom het aantal cliënten met een maatwerkarrangement Wmo nog niet bekend is 

en waarom in de begroting geen rekening is gehouden met de formatie-uitbreiding op het Sociaal 

Plein. 

Voor de werkloosheid van 45+’ers is totaal geen aandacht in de begroting en daarvan is bekend dat zij 

in een armoedeval terecht komen. Ook de blijverslening staat niet in de begroting en daarvoor is geen 

geld opzij gezet. 

Hilversum heeft een voorbeeldfunctie om mensen met een beperking weg te zetten in het reguliere 

werkveld en de vraag is hoe het daarmee staat. 

Hart voor Hilversum wordt het steeds meer duidelijk dat het terugbrengen van de parkeertijden naar 

19.00 uur voor het centrum een goed idee is, maar voor de wijken moet dat 21.00 uur blijven.  

Het Schapenkamp tweerichtingsverkeer maken komt niet terug en daarop wordt een toelichting 

gevraagd. De HOV zal volgens de fractie de bereikbaarheid van Hilversum niet vergroten. 

Het is goed dat het vervoer van gevaarlijke stoffen is toegevoegd aan het regionaal risicoprofiel. Ook 

is zij blij met inzetten op drugsbestrijding in de horeca. Daarbij ziet de fractie vooral een inzet op het 
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gebied van harddrugs en chemische drugs. Ook is Hart voor Hilversum blij met het inrichten van een 

nieuwe crisisorganisatie, waarvoor geen geld opzij is gezet. 

Het college wil transparantie en burgerparticipatie intensiveren, maar voor samenkracht en 

burgerparticipatie is € 500.000,- minder beschikbaar. Zij vraagt hoe dat met elkaar te rijmen is. 

Op communicatie zijn nog veel verbeteringen mogelijk. Gevraagd wordt naar de uitkomst van de 

B100-gesprekken. De vraag is daarnaast hoe het college in gesprek met Hilversummers wil gaan over 

de fusie van de gemeente Hilversum. Ook wil zij weten aan het opruimen van welke regels het college 

denkt. 

De individuele inkomenstoeslag (voorheen langdurigheidstoeslag) wordt ruimer toepasbaar en is voor 

€ 75.000,- in de begroting opgenomen, wat goed is. 

De fractie vraagt of dit jaar mensen een brief over minimaregelingen is gestuurd. Er was € 400.000,- 

beschikbaar voor chronisch zieken en gehandicapten en de motie vermeldde dat de wethouder voor 

1 november met een plan zou moeten komen. De fractie vraagt hoe ver de wethouder daarmee is. 

Volgens de kadernota is er in 2016 € 300.000,- beschikbaar voor een stadspas en geïnformeerd wordt 

wanneer er een raadsvoorstel komt.  

Vervolgens vraagt de fractie wanneer er een plan komt voor re-integratie en waarom daarvoor geen 

geld in de begroting staat.  

Het college begroot aan het einde van 2017 € 600.000,- voor implementatie van de Participatiewet 

over te hebben en daarop vraagt Hart voor Hilversum een toelichting. 

Verder valt het op dat het projectenboek Sociale Zaken gedaan is en het geld ook op is. In de begroting 

staat niets nieuws. Hart voor Hilversum vraagt of het college is vergeten een nieuw plan te maken en 

nieuw geld te vragen, omdat er nu geen ruimte meer is voor projecten op Sociale Zaken. 

Op het Sociaal Plan is 3,6 fte nodig en de fractie vraagt waar het geld daarvoor is vermeld. 

Het college doet niet erg aan budgetbewaking, omdat er geen halfjaarcijfers zijn. De wethouder 

Financiën wordt gevraagd of hij de ambitie heeft om vast te houden aan de Begroting 2016. 

Een financiële stand van zaken voor 2016 ontbreekt. In de kadernota stond vermeld dat het college 

nog met een dekking voor € 450.000,- zou komen. Die heeft de fractie nog niet gezien en zij vraagt 

wanneer die komt. 

Wat betreft de BUIG is in 2016 geen rekening gehouden met de vangnetregeling, waardoor er 

€ 1,9 miljoen aan extra uitgaven is. In 2017 is wel € 2,5 miljoen daarvoor opgenomen. Die 

vangnetregeling geldt alleen als de gemeente aan de voorwaarden voldoet. Er is echter geen nieuwe 

aanpak en geen nieuw re-integratieplan. In 2015 was het tekort op de BUIG € 3 miljoen. Het college 

begroot het tekort van € 3 miljoen in drie jaar terug te brengen naar 0, terwijl statushouders blijven 

komen en de re-integratieaanpak nog niet werkt. Hart voor Hilversum vraagt zich af hoe de wethouder 

op die manier kan rekenen. 

Het college gaat er van uit dat het groenonderhoud goedkoper wordt bij aanbesteding door de 

Tomingroep, maar de fractie wijst erop beschermd werk en zorgen daarover op te nemen in de 

aanbesteding. 

Wat betreft zorg en welzijn dalen bedragen en niet is terug te vinden wat precies de bezuiniging is. De 

fractie wil alsnog over die gegevens beschikken. Het gaat om de dekking van de onderbesteding van 

de kadernota. 

€ 34.000,- bezuinigen op schuldhulpverlening lijkt onlogisch in deze tijd.  

De afvalstoffenheffing stijgt toch met 3% per jaar van € 277,- naar € 300,- over een paar jaar. De 

vraag is dan wat het plan VANG waard is. 

Eind 2017 is het leningbedrag hoger dan begin dat jaar. De solvabiliteit is matig en het bezit is flink 

beladen met schuld. 

Het college werkt nu met taakvelden en de fractie vraagt of het college ook op een gedetailleerder 

niveau registreert om de raad te kunnen laten controleren. Bij het toegezegde ‘doorklikken’ zouden 

ook meer details te zien moet zijn. 

De burgemeester kijkt erg naar de regio en de fractie waarschuwt dat het 20.000e kind bijna geboren 

wordt. 

 

De VVD complimenteert de wethouder Financiën voor de goed uitziende houdbaarheidsopgave in een 

periode waar het college een vergaande ambitie heeft. De gecreëerde ruimte is nodig om te investeren 

om Hilversum toekomstbestendig te maken. 



 7 

Investeren leidt uiteindelijk tot meer verdiencapaciteit als dat op een goede manier gebeurt. 

Verbouwingen betekenen een meer aantrekkelijke gemeente die meer werkgelegenheid en een beter 

vestigingsklimaat opleveren. De fractie wacht de plannen en de onderbouwing af, met daarbij een 

investeringsvraagstuk en hetgeen het gaat opleveren. Bij investeringen terugverdienen moet er wel een 

verhaal zijn, zoals bij het Stationsgebied. 

De wethouder Financiën wordt ook gecomplimenteerd met de niet stijgende woonlasten. De ozb-

aanslag wil het college verder digitaliseren en de fractie heeft vernomen dat de gemeente Huizen heel 

goed is in belastingen. Wellicht kan de wethouder ook naar shared service mogelijkheden kijken. 

De kpi’s in de begroting geven langzaam een wat meer helder beeld, en dat moet zich ook doorzetten 

naar beleidsstukken. 

Eén groep behoeft wat meer aandacht, namelijk studenten. De Dutch Filmers Academy is naar 

Hilversum gekomen en wellicht kan bij het spoor ingezet worden op studentenwoningen, niet zijnde 

containers.  

Wonen boven winkels komt weinig van de grond en daarop mag nog worden doorgepakt. Wellicht kan 

het college met een groep pand- en vastgoedeigenaren naar dat onderwerp kijken om bij dat 

onderwerp echt meters te maken. 

Voor de VVD blijft sport een belangrijke asset in een levendige stad. Over sportverenigingen maakt de 

fractie zich ook zorgen, omdat die concurrentie hebben van fitnessorganisaties. Wellicht zijn er acties 

nodig voor een initiatief of zijn er verbindingen tussen sportverenigingen nodig om te voorkomen dat 

ze omvallen. 

Bereikbaarheid blijft voor de fractie een speerpunt en Hilversum moet logisch bereikbaar zijn. De 

VVD zal zich blijvend inzetten om bereikbaarheid en doorstroming te verbeteren, waarbij zeker het 

Schapenkamp hoort. Ook is de VVD benieuwd naar de plannen voor parkeren. De betaald parkeertijd 

in de schil kan naar 19.00 uur. Naar de wijken moet wat dat betreft goed gekeken worden en zij 

verklaart zich bereid om daarover een enquête onder bewoners te laten houden. 

Een veilige stad blijft voor de VVD ook een speerpunt, met de inzet van social media daarbij, zoals 

WhatsApp. Op welke wijze worden de in de wijken gerealiseerde sociale netwerken voor veiligheid 

benut bij de inrichting van wijk- en buurtgericht werken? 

De Veiligheidsregio verwacht een exploitatietekort van € 821.000,- voor 2016. Als verklaring is 

gegeven de invoering van het keuzebudget, de huur die de provincie in rekening brengt voor het 

oefencentrum Crailo van € 320.000,- en extra opleidingskosten. De VVD vraagt wanneer de raad een 

plan B kan verwachten en of de opzegging van de huur voor Crailo daarin wordt meegenomen. 

De Veiligheidsregio heeft een bezuinigingsdoelstelling van € 3,1 miljoen vanaf 2009 bereikt. Wanneer 

worden dergelijke keuzen aan de raad voorgelegd? 

Brandveilig leven juicht de fractie toe en zij hoopt dat mensen die iets hebben afgenomen van de 

gemeente een beoordeling daarover mogen geven. In hoeverre wordt ook regionaal gekeken naar het 

optimaliseren van de dienstverlening en het gebruiken van best practice? 

De zzp’er is een belangrijke asset voor de regio en de VVD wil vernemen welke dat zijn en in 

hoeverre zij bij het aantrekken van bedrijven in te zetten zijn. 

Hart voor Hilversum meent dat de woonlasten stijgen, gezien de inflatie van 1,1% en de 

woonlastenstijging van 1,7%. Wellicht kan het plan VANG getemporiseerd worden. 

De VVD wil de GAD pushen om de afvalstoffenheffing zo laag mogelijk te houden. Temporiseren 

van de VANG acht zij mogelijk. 

De fractie wil vervolgens vernemen dat mensen na het gereedkomen van Hilvertshof en de markt geen 

bekeuringen krijgen, omdat ze nog niet gewend zijn aan de nieuwe situatie. 

Het gaat erom wat je nodig hebt in plaats van waarop je recht hebt. Mensen moeten worden 

aangemoedigd om deel te nemen aan de maatschappij. Zelfstandig moet gebeuren wat men kan, 

waarbij hulp vanuit het netwerk of de gemeente wordt geboden waar nodig. Als projecten niet werken 

moeten ze worden gestopt. Daarvoor is inzicht nodig in de opbrengsten en moet men een idee hebben 

wat verwacht kan worden. Daarvoor zijn doelstellingen, kpi’s en monitoring nodig. Bedroevend vindt 

de fractie dat het hoofdstuk over publieke gezondheid geen enkele indicator kent. Bij gezondheid, zorg 

en welzijn zijn indicatoren en kerncijfers van belang om de mogelijkheid te bieden gefundeerd het 

gesprek met elkaar aan te gaan. De VVD verwacht van het college het komende jaar praktische 

perspectieven, gebaseerd op feiten en cijfers en voorzien van indicatoren die helpen te beoordelen of 

werkt wat men doet. Niet alleen maar planning en control, maar ook performance en accountability. 
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Vervolgens wil de VVD weten of mantelzorgers als partner aan tafel zitten in buurtgerichte 

zorgnetwerken en raadt zij het college aan om kerncijfers op te nemen over welk aantal mantelzorgers 

er in Hilversum is. Hoe zij de ondersteuning van de gemeente beoordelen kan als indicator worden 

opgenomen.  

Eenzaamheid bestrijden is een kerndoel, maar ook daarbij verwacht de VVD doelmatigheid. Daarom 

wil zij weten hoeveel eenzame ouderen er zijn, hoe ze activiteiten beoordelen, of hun gevoel van 

eenzaamheid afneemt, hoeveel activiteiten er worden georganiseerd en hoeveel mensen er komen. 

Graag wil de VVD daarover het gesprek voeren, ook over vormgeving. Het is nodig vast te stellen 

waarover het gaat. 

De ChristenUnie wijst erop dat het tot nu toe niet is gelukt eenzamen op te sporen. 

De VVD wil weten hoeveel eenzamen er zijn om er iets aan te kunnen doen. Zij gelooft in 

zelfredzaamheid, samenredzaamheid en het spaarzaam uitgeven van middelen en wil zien wat het 

rendement is. 

Het aantal werkende armen groeit in Nederland, beleid voor deze groep is er echter amper. Vaak is het 

een onzichtbare groep, zo ook in Hilversum. 1.900 kinderen groeien in Hilversum op in gezinnen 

onder de lage inkomensgrens. Minimaal eenmaal per jaar ontvangen Hilversummers met een laag 

inkomen een brief en zij vraagt of dat ook geldt voor werkenden met een laag inkomen. De fractie wil 

stoppen om mensen in een uitkering een voorkeurspositie te geven en het college het beleid bij alle 

Hilversummers met lage inkomens bekend laten maken. 

Het aantal zzp’ers met een inkomen beneden de lage inkomensgrens neemt toe. Extra scholing kan 

bijdragen aan verbetering van het inkomen. Bij een experiment van de UVA en de gemeente 

Amsterdam kunnen zzp’ers een scholingsvoucher van € 1.000,- krijgen, die ze kunnen inzetten om 

hun skills te verbeteren. Het voucherexperiment is bedoeld om zelfstandigen te helpen met het 

versterken van hun positie. Dat noemt de VVD een investering.  

De PvdA vraagt of de VVD aan alle mensen met een laag inkomen een voucher van € 1.000,- voor 

een opleiding wil laten geven, ook degenen met een uitkering. 

De VVD kan zich voorstellen dat de voucher ook in de vorm van een lening wordt gegeven. 

Het saldo personen in- en uitstroom in een uitkering staat als bulkindicator bij het programma ‘Sociale 

stad’. Zij mist een toegespitste indicator bij het programma ‘Werkende stad’. Zij benadrukt 

relatiebeheer op dat vlak ongelofelijk belangrijk te vinden. RTL Nieuws rapporteerde dat 37% van de 

Hilversumse bijstandsontvangers langer dan een jaar niet door de gemeente gezien was. De VVD 

vraagt hoe ver de wethouder is met het oplossen van dit probleem. Een minimale doelstelling is dat 

mensen eenmaal per jaar gezien worden. 

De VVD wil verder laten inzetten op mensen die vooruit willen komen. Voor de overige groep is het 

tijd voor andere en wellicht onorthodoxe methoden en om te zeggen daarin wellicht niet meer te 

investeren. 

De fractie vraagt of de ouders van jongeren met een taalachterstand wel zijn ingeburgerd. Daarvoor is 

ook een belangrijke rol voor de gemeente weggelegd. Zij vraagt het college een vinger aan de pols te 

houden wat betreft inburgering van nieuwe Hilversummers en daarover te rapporteren aan de 

commissie. 

Op het gebied van buurten is de VVD overtuigd van faciliteren waar het kan en regisseren waar het 

moet. In de sociale infrastructuur zouden er meer indicatoren en kerncijfers geformuleerd moeten 

worden. Niet wenselijk is dat de wijk of buurt een extra democratische laag wordt. 

Wat betreft participatie is het belangrijk dat college en raad de juiste verwachtingen wekken. 

Participatie is inspraak, maar betekent niet automatisch dat het gaat zoals je wilt. 

 

De SP hoorde dat de Veiligheidsregio in de rode cijfers zit, die kunnen worden gedekt vanuit de 

reserves. De gemeente draagt daaraan echter bij. Niet te overzien is of de extra kosten structureel zijn 

en gevraagd wordt of de extra kosten een rol spelen in de meerjarenbegroting. 

Voor het Stationsplein zijn geen extra kosten in de meerjarenbegroting opgenomen, omdat er nog geen 

plannen zijn. De schuldpositie kan echter daardoor benadeeld worden. De visie op het Stationsgebied 

is nog niet vastgesteld en daarover komen nog gesprekken. Het traject is behoorlijk en dat zal niet 

worden gehaald bij een daadwerkelijk goed plan. Wellicht zal het proces langer duren. 
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Het kost het geld om de organisatie in te stellen op de Omgevingswet. De vraag is of de 

Omgevingswet ook voordelen kan bieden door eventueel lagere kosten. Ook is het belangrijk dat de 

processen soepeler gaan. 

Het horecabeleid is gecentreerd op het centrum, maar de SP wil wat betreft dat beleid ook de rest van 

Hilversum betrekken. 

De fractie wil weten welk aantal sociale huurwoningen er van jaar tot jaar is, zodat de wijzigingen 

jaarlijks duidelijk zijn. Ook wil zij de omvang van de wachtlijst woningzoekenden weten en welk 

aantal huurders er daadwerkelijk doorstroomt. 

Een aantal partijen heeft vragen waarom er meerdere fondsen over hetzelfde onderwerp zijn en 

daarnaar kan worden gekeken. 

De fractie wil inzetten op het ondersteunen en stimuleren van zzp’ers. Belangrijk is te vragen wat ze 

nodig hebben voordat de gemeente al bij voorbaat een opleidingsvoucher beschikbaar stelt. Voor een 

lening is een ondernemingsloket beschikbaar. 

Wat betreft parkeren is de SP voor het afschaffen van betaald parkeren en voor nu kan worden 

gekeken naar het verruimen van het vergunningenbeleid. Valt daar ook de mogelijkheid voor mensen 

in om buiten hun schil te parkeren als ze een parkeervergunning hebben? Daardoor worden de 

mogelijkheden van bewoners groter. 

De SP vindt dat het college meer kan inzetten op het stimuleren van een gezonde levensstijl bij 

jongeren en het laagdrempelig houden van hulp bij alcohol- en drugsproblemen. De scholen kunnen 

zorgen voor aanspreekpunten zodat jongeren sneller geholpen worden en meer aandacht krijgen op dat 

gebied. 

De fractie wil tot slot meer aandacht voor armoede en zich meer richten op preventie. Meer beleid is 

nodig op de resultaten die daaruit worden verkregen. 

 

De PvdA laat weten de noodzaak om de Kerkbrink voor de derde keer te verbouwen niet te zien. Het 

Stationsgebied wordt misschien financieel gezien een bodemloze put. Daarvoor zijn er nog geen 

partners, zodat zij bezorgd is over die ontwikkeling. 

De participatie van de Hilversummers mist de PvdA. Hoe de gemeente de regie naar zich toetrekt om 

mensen aan werk te helpen is niet vermeld. Ook passen mensen met een beperking nu niet in de 

processen van de gemeenten. Mensen met een handicap lopen vaak tegen procedures aan, zodat er bij 

de Wmo veel te veel geld overblijft. Dat komt omdat de gemeente volgens de fractie veel te rigide is 

met de regels. 

De PvdA denkt dat het college bij volkshuisvesting nog steeds verkeerd gokt. De huidige krapte op de 

woningmarkt vraagt andere accenten dan alleen maar investeren in middeldure huurwoningen. Mensen 

die door die krapte op de woningmarkt geen woning kunnen kopen of huren moeten juist worden 

geholpen. 

Als men een kanteling in de digitale mediastad wil bereiken moet men met nieuwe dingen komen. 

Naast de komst van nieuwe onderwijsinstellingen gaan die ook weg, zoals de HKU. Daarom vraagt de 

fractie hoe het college de kanteling wil bewerkstelligen. Een van zaken is het benoemen van zaken. 

Het college heeft als beleid uitgesproken te investeren in een tolerante handhaving van het 

parkeerbeleid en de PvdA is benieuwd hoe dat gebeurt. 

De fractie denkt dat er extra geld voor De Vorstin nodig is en gevraagd wordt of dat ook beleidsmatig 

wordt uitgevoerd. 

De bezuiniging op het personeel heeft de fractie niet teruggevonden. De fractie vindt juist dat het 

personeelsbeleid kan worden gehouden zoals het is. 

Op het gebied van buurten zou het college ook een kanteling moeten maken: in plaats van discussiëren 

over sociale infrastructuren moet men praten over de fysieke ruimte. Als dat gebeurt is er smeerolie 

voor de buurten nodig. De verwoording van de zinsnede op bladzijde 24 (minder investeren in de 

openbare ruimte) vindt de fractie niet goed, omdat het college zich daarmee in de vingers snijdt. Bij de 

wens voor een groene en zorgzame stad en de zinsnede op bladzijde 24 komt die kanteling er niet. Het 

is goed buurten uit het programma Samenleving naar het programma Economie en Bestuur te brengen. 

De PvdA wil vervolgens weten hoe prestatie- en bouwafspraken met de corporaties in 2017 vorm 

krijgen. 

Van het HOV merkt de fractie nog heel weinig, evenals van de fietstunnel bij de Van Linschotenlaan 

en de bereikbaarheid van het ziekenhuis. 
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Wat betreft eenzaamheid is de PvdA het ermee eens dat men af en toe deskundigen erbij moet 

betrekken om een vermindering te bewerkstelligen. Ook over mantelzorg is de tekst te algemeen. 

Als de raad niet over cijfers van het Sociaal Plein beschikt kan de raad daarover slechts een loze 

discussie voeren. 

Vervolgens vreest de fractie dat de overgang van RTi naar een regionale omroep ertoe leidt dat er over 

drie jaar geen lokale omroep meer is. 

Over Zonnestraal vraagt de fractie om meer beleidsmatige uitleg. 

De begroting vindt de fractie een goed leesbaar stuk. Er wordt getransformeerd naar een duurzame en 

groene stad. Er wordt samengewerkt op het gebied van de buurten en de stad wordt een sportstad. 

Hilversum heeft prachtige wijken, maar ook wijken waar het lijkt dat er minder aandacht voor is, wat 

blijkt uit veel zwerfafval, metershoog onkruid en gedumpte kapotte fietsen. De fractie hoopt dat het 

college die wijken niet laat liggen. 

De PvdA begrijpt niet zo goed dat bij het kopje ‘groene stad’ de doorvoer van de Oude Haven staat. 

Die doorvoer zal volgens haar niet bijdragen aan een groene stad.  

Verduurzamen van eigen vastgoed en bedrijfsvoering is goed. De organisatie telt echter nog maar één 

elektrische auto. De PvdA is groot voorstander van het maken van een duurzame stad van Hilversum. 

Het individu houdt de regie en 80% van de bewoners lukt dat prima. 10% mag gebruik maken van het 

Sociaal Plein en die bewoners moeten zichzelf melden. De gemeente gaat dan voorbij aan een grote 

groep niet autonome mensen die tussen wal en schip zal vallen. Juist moet men daarin gaan investeren. 

De gemeente gaat inzetten op buurten en daarvoor zijn in elke wijk een wijkverpleegkundige, een 

maatschappelijk werker, een jongerenwerker nodig. Over de zorg voor statushouders ziet de fractie 

niet zoveel terug. Zij hebben dezelfde rechten als andere burgers, maar behoeven extra begeleiding 

opdat de instroom in de uitkering minder wordt. Het verbeterplan van het Sociaal Plan moet dus 

aandacht hebben voor de statushouders. 

Het college wil een nieuw systeem ontwikkelen waarbij vraag en aanbod bij elkaar worden gebracht, 

maar dat bestaat al: www.werk.nl. In 2025 moeten er 10 garantiebaan zijn voor mensen met een 

arbeidsbeperking en de gemeente zou in dezen een voorbeeldfunctie moeten hebben. 

De PvdA zou graag zien dat Hilversum evenals Heerlen ook een sociale stad is. Inzetten op preventie 

is belangrijk. Door de instelling te hebben dat mensen zelfredzaam zijn zorgt men dat zij op een 

gegeven moment bij de gemeente aankloppen, maar dan is het wel te laat. Een groep mensen is niet 

zelfredzaam en door die instelling gaan er problemen ontstaan. Als iemand de huur een maand niet 

heeft betaald kan de corporatie bijvoorbeeld de huurder bellen of er financiële problemen zijn. 

Er is € 100 miljoen extra geld beschikbaar omdat in Nederland 600.000 kinderen onder de 

armoedegrens leven en daarvoor moet de wethouder voor 1 januari 2017 een gedegen plan hebben. 

Daarnaar kijkt de fractie uit. 

 

Het CDA is blij met de nieuwe opzet van de begroting, die een verbetering laat zien. De begroting is 

overzichtelijker, ook voor de burger. De infographic is leuk om te lezen. In het fysieke domein zijn er 

genoeg indicatoren. In het sociaal domein mist er nog wel het een en ander. 

Het verbaast de fractie dat het onderwerp vluchtelingen/statushouders nog niet ter sprake is geweest, 

terwijl daarover bij de kadernota vrij intensief is gesproken. Gezien de geopolitieke ontwikkelingen is 

het de vraag wanneer er weer meer vluchtelingen naar Nederland komen. Het CDA was teleurgesteld 

dat het COA besloot om opvangcentrum Crailo niet door te laten gaan en zij vreest niet klaar te zijn bij 

een nieuwe stroom aan vluchtelingen. Daarom vraagt zij het college los van de cijfers toch beleid te 

blijven maken over wat Hilversum aan kan, zodat de gemeente straks niet verrast wordt en weer van 

voren af aan kan beginnen. 

Onlangs heeft de commissie gesproken over de visie van het college op het rapport over het 

bestuurskrachtonderzoek. Wat het CDA betreft moet de gemeente komend jaar concreter kijken wat de 

samenwerking met andere gemeente betekent voor de gemeentelijke financiën. Daarmee zou het 

college concreet aan de slag moeten gaan. 

Het marktplein is de laatste jaren afgegleden naar een minder niveau en daarom is de fractie blij met 

de nieuwe ontwikkelingen. De voormalige Eurobioscoop wordt een nieuw horecacentrum en zij hoopt 

daardoor op een impuls voor het centrum. 

Wat betreft de Kerkbrink ziet de fractie mogelijkheden voor een bruisend en aangenaam plein waar 

mensen naartoe gaan om evenementen bij te wonen. Investeren in het Stationsgebied is nodig, waarbij 

http://www.werk.nl/
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de kosten voor de baat uitgaan. Het moet ook iets opleveren. Een goed vestigingsklimaat kan alleen 

bestaan bij een goede infrastructuur en goede plannen. 

Bij het nieuwe horecabeleid ligt de nadruk heel veel op het centrum. Voor cohesie en evenementen in 

de wijken zou er meer oog moeten zijn over horeca in de wijken. Horeca is belangrijk voor een 

bruisend centrum of in de wijken, maar de koek wordt door het blijven toevoegen van horeca niet 

groter. Het college wordt gevraagd te bezien dat de concurrentie niet groter wordt en het aantal 

ondernemers in de problemen niet stijgt. 

Horeca- en evenementenbeleid zijn twee gescheiden zaken. Bij evenementen wil het CDA meer 

kwaliteit en horeca in de wijken wil de fractie niet uit het oog verliezen. Een buurtcafé doet namelijk 

ook iets voor de sociale cohesie. Over horeca in buurthuizen heeft de fractie nog geen mening. 

De VVD hoopt niet dat de gemeente de horecamarkt gaat verstoren door horeca in buurthuizen toe te 

staan. 

Het CDA meent dat er meer evenementen kunnen zijn, zeker als het marktplein klaar is. Te denken 

valt aan de Top 2000 en The Passion. De pracht van Hilversum kan goed worden uitgedragen. 

De fractie ziet met spanning uit naar de beslissing van Unesco over Zonnestraal. 

Over het stadsherstelfonds is de fractie positief, maar zij wil weten hoe zo’n fonds eruit ziet. 

Het CDA wil verder meer bewegwijzering voor fietsers en vindt het fietsparkeren ook belangrijk, ook 

op de Kerkbrink. 

In Hilversum zijn er 7 buurtsportcoaches en daarnaast zijn er buurtcoördinatoren. Het CDA denkt dat 

de motie Buurtspelen naadloos aansluit op de ambities van het college. 

De essentie van de visie op het sociaal domein en nieuwe zorgtaken zou moeten zijn: van nazorg naar 

voorzorg. Het CDA is blij met het thema Samen, waardoor mensen weer naar elkaar gaan omzien. Het 

CDA is daarom blij met de aandacht voor mantelzorgers en de bestrijding van eenzaamheid, dat een 

speerpunt is geworden. De gemaakte opmerkingen over het ontbreken van prestatie-indicatoren deelt 

de fractie.  

De wethouder heeft een motie van het CDA en de ChristenUnie overgenomen om onderzoek te doen 

naar eigen bijdragen. GGZ-patiënten, mensen met niet aangeboren hersenletsel en midden- en hogere 

inkomens worden door eigen bijdragen onevenredig getroffen. De wethouder heeft aangegeven in de 

regio te willen lobbyen om dit punt te corrigeren, maar dat leest de fractie niet terug in de begroting. 

Daarop wordt een nadere toelichting gevraagd. 

De triage van de crisisdienst wil het college beleggen bij Veilig Thuis en gevraagd wordt of het gaat 

over de triage van verwarde personen. Als dat zo is wil de fractie dat laten schrappen, omdat daarover 

nog met de raad van gedachten moet worden gewisseld. 

In de gemeente Almere is een motie aangenomen om ruimte te bieden aan het recht om uit te dagen 

(Right2Challenge) binnen de participatie. In Hilversum gaat het om mensen die vinden dat ze hun 

eigen re-integratietraject beter kunnen invullen en daartoe ook de mogelijkheden krijgen. Gevraagd 

wordt hoe de wethouder daartegenaan kijkt. 

Gevraagd wordt vervolgens of de frictiekosten van Versa ontbreken. Het CDA is verder benieuwd of 

het college een plan wil laten maken voor buurtgericht werken, dat veel voordelen heeft op het gebied 

van welzijn, cohesie en draagvlak voor een herindeling. De gemeente communiceert veel te weinig en 

de fractie vraagt hoe het college communicatie in 2017 denkt vorm te geven en welk budget het 

daarvoor vrij wil maken. Het CDA ziet veel voordelen in buurtgericht werken en ziet uit naar de nota 

daarover, waarbij de prestatie-indicatoren scherp en tastbaar zijn. 

De fractie ziet in een aantal gemeenten goede voorzetten voor een kindergemeenteraad en 

kinderburgemeester. Dat zou een goede aanvulling zijn voor de lokale democratie. Wellicht kan het 

college dit idee uitwerken. 

 

De voorzitter schorst de vergadering om 18.12 uur. 

 

Schorsing. 

 

De voorzitter heropent de vergadering om 19.00 uur. 

 

Hilversum1 vindt de lay-out van de begroting mooi. Het BBV vraagt om besluiten die al in de 

begroting staan en eigenlijk aan de raad voorgelegd hadden moeten worden.  
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De vergelijkende cijfers van vorig jaar zijn zoek, waardoor de aansluiting mist. Een overzicht op 

detailniveau met subfuncties, zoals in 2015 was toegezegd, is weggelaten. Het college stelt dat cijfers 

en teksten van boek 1 die op een of andere manier terugkomen in boek 2 op elkaar aansluiten, maar 

nog niet precies bekend is hoe dat gebeurt. Twee boeken zouden samengevoegd moeten worden, 

evenals informatie over een onderwerp op één plek vermelden, wat het inzicht verbetert en de tekst 

halveert. 

Hilversum1 noemde drie kengetallen, het aantal sociale huurwoningen in Hilversum, het absolute 

aantal gevoerde en gewonnen rechtszaken en de wachtlijsten. De fractie vraagt of er wat dat betreft 

een probleem is, waarom die kengetallen ontbreken, of ze alsnog nog worden toegevoegd en of er nog 

een overzicht met een exacte definitie van overhead en de overige kengetallen komt. De definities 

bepalen namelijk de inhoud. 

De lasten voor de burgen stijgen met slechts het inflatiepercentage, maar dat bedraagt 0,1 of 0,2% in 

plaats van de aangegeven 1,1%. Vorig jaar was door de waardestijging van onroerend goed veel te 

veel ozb geheven. Als de begrote stijging van de parkeeropbrengsten wordt meegenomen stijgen de 

lasten voor de burger veel sterker dan met het door het college opgegeven inflatiepercentage. De lat 

voor de ozb zou op 50% of minder van het landelijke gemiddelde gelegd kunnen worden. Het 

gemiddelde ozb-bedrag wordt opgekrikt door artikel 12-gemeenten en zou in principe haalbaar moeten 

zijn. Hilversum1 vraagt wat het college van de ozb-norm van het landelijk gemiddelde of iets lager 

vindt. 

Het college geeft aan bij de riool- en afvalstoffenheffing de rechterlijke uitspraken te volgen, maar de 

vraag is waaruit dat blijkt en wanneer de burger daadwerkelijk zijn geld terug krijgt. 

De rentetoerekening is veranderd conform het BBV. Daarbij zijn keuzen nodig en die zijn niet aan de 

raad voorgelegd en bevatten een nadeel voor de burger.  

Uit het rekenkamerrapport over ‘Slank en Hoogwaardig’ volgt een gezond werkklimaat en op grond 

daarvan zou de angstcultuur worden aangepakt. Wellicht moet daarvoor een apart budget opgevoerd 

worden. 

Twee financiële risicoprocessen worden volgens pagina 166 in 2016 aangepakt en de overige acht 

financieel meest risicovolle processen pas in 2017. Wellicht kunnen risico’s snel weggewerkt worden.  

Hilversum1 heeft een motie over een het houden van referenda ingediend en mist een begrotingspost 

voor een referendum. Zij vraagt of het college die begrotingspost weer in de begroting wil opnemen. 

Hilversum1 ziet de invulling van een mediastad anders dan het college en in de begroting is geen 

oplossing voor de bereikbaarheid genoemd. In de media wordt geklaagd t over de bereikbaarheid per 

auto en wat betreft de trein is het Media Park niet volledig op het nachtnet aangesloten, evenals de 

Hilversumse Meent per bus. De Diependaalselaan zit ook te wachten op de verlichting van de 

verkeersdruk en die essentiële elementen vereisen volgens de fractie een begrotingpost. Zij vraagt 

wanneer die verkeersproblematiek wordt aangepakt en of die wordt opgenomen in de begroting. 

Ook hoort zij graag iets over de leegstand in het centrum. En de vraag is wat het de centrummanager 

oplevert. Daarnaast wil de fractie weten of er voldoende tools zijn en of daarvoor een extra budget in 

de begroting nodig is. 

Het crematorium en de begraafplaatsen zijn nu geregeld, maar de bijzondere begraafplaatsen zijn niet 

genoemd en Hilversum1 vraagt hoe de bijdrage daarvoor is geregeld, nu die niet in de begroting staan. 

Wethouder Jaeger heeft toegezegd een winstje te proberen te halen, maar die sluit met een verlies van 

€ 3,9 miljoen gecompenseerd door een even grote greep uit de reserves. De reserve daalt in 2017 met 

€ 3,9 miljoen en in 2018 verder. De schulden zouden door het aflopen van de grondexploitaties sterk 

gedaald moeten zijn, maar dalen niet significant. Het college schrijft dat de schuld wel zeker zal 

oplopen en dat geeft een tegengesteld gevoel dan wat de infographic suggereert. 

Hilversum1 maakt zich zorgen om: 

- het sluitend maken van de begroting met een vroegtijdige opheffing van de ISV-reserve en een 

onttrekking daaruit; 

- een bedrag van € 500.000,- verkregen door verkoop van onroerend goed die opgaat aan de 

huishouding; 

- het wellicht in 2017 moeten treffen van een vpb-voorziening van € 300.000,- voor Anna’s 

Hoeve die nog niet is opgenomen in de cijfers; 

- het als kosten moeten opvoeren van de € 3,7 miljoen voor het Arena Park die afgelopen juli in 

de winst van 2015 is beland en die nog niet zijn verwerkt in de cijfers; 
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-  het te lage bedrag van € 1 miljoen voor tijdelijk 50 woningen voor statushouders teneinde de 

problematiek verder op te lossen; gevraagd wordt wanneer een verlaging of wijziging van de 

garantstellingen zichtbaar wordt; 

- de afkoop van de grondwatervervuiling; de fractie is voorstander van het leggen van 

informatie daarover in het geheime kastje; het is relevant om daarvan voor 

begrotingsbehandeling enige kennis te hebben, omdat het om miljoenen of tonnen kan gaan; 

- het weglaten van € 2,2 miljoen van autonome en nominale kostenontwikkelingen; 

- de lagere kapitaallasten van € 1 miljoen door de rentestand en die kunnen hoger worden als de 

rente stijgt; 

- het tekort van de Veiligheidsregio dat dit jaar afstevent op € 964.000,-; 

- d e€ 15 miljoen tot € 30 miljoen voor het Stationsplein die niet in de cijfers zijn opgenomen; 

- het niet opnemen in de cijfers van het Schapenkamp; 

- de onbekendheid of voor tonnen aan kunstgrasvelden besteed moet worden; 

- de onzekere BUIG- en vangnetregelinggelden. 

De fractie complimenteert de wethouder met de anti-beukennotenaanpak, maar het gevolg is dat de rek 

overal uitgaat en alles krap wordt begroot. Tegenvallers komen dan keihard aan. Kan het college 

garanderen dat er in 2017 geen fors verlies volgt? 

Sociale koopwoningen zijn helaas voor velen niet bereikbaar. De doelstelling qua huisvesting voor 

statushouders wordt niet gehaald en dat leidt tot nog meer verdringing en vertraging bij de huidige 

woningzoekenden. Het bevorderen van doorstroming heeft landelijk weinig tot geen effect en is in 

strijd met het langer thuis wonen van ouderen. 

Van het Deltaplan sociale woningbouw en de vorming van een taskforce ziet de fractie niets in de 

begroting terug en gevraagd wordt wat er wel gebeurt. De wethouder wil zorgen voor voldoende 

bouwlocaties en een adequate medewerking in ruimtelijke ordeningsprocedures is daarbij normaal. De 

wethouder is een paar maanden aan het scrummen. Dat komt erop neer dat de raad vertelt wat hij wil 

en wordt afgesproken wie wat doet om dat te bereiken. Hilversum1 vraagt naar de resultaten van het 

scrumproces. Het Deltaplan en de taskforce zijn bedoeld om meer prioriteit en snelheid te krijgen, met 

name voor sociale woningbouw en de fractie vraagt waarom die niet in de begroting terug zijn te zien. 

Een fors aantal gemeenten werkt al met sterke buurten en buurtrechten. De wethouder heeft al een 

contactgroep geformeerd met een aantal van deze gemeenten en bekend is dat de eerste gesprekken 

zullen volgen. Dit is al in het raadsakkoord benoemd en de wethouder verwacht in kwartaal 1 van 

2017 een voorstel aan de commissie te kunnen doen. Dat is wat laat ruim drie jaar na de start van het 

college. 

Op investeren in tolerantere handhaving vraagt de fractie een antwoord. 

 

GroenLinks vindt de begroting een leesbaar stuk, dat nog compacter kan. Bij een politiek afrekenbare 

begroting zit nog wel wat pijn. De vergelijking tussen 2016 en 2017 is niet of nauwelijks te doen door 

de nieuwe BBV-eisen, met name de wijze van de verwerking van de overhead. Bij de Jaarstukken 

2017 zal het nauwelijks mogelijk zijn om een gefundeerd oordeel te geven over de prestaties van het 

college. Nu wordt voor het eerst gewerkt met 19 verplichte indicatoren, die nog slechts mondjesmaat 

zijn ingevuld.  

Graag wil de fractie nog indicatoren toevoegen: 

- in 2017 zouden er vijf openbare watertappunten gerealiseerd kunnen worden; 

- in 2017 zouden er vijf toegankelijke schoolpleinen kunnen komen; 

- de terugdringing van leegstand van kantoren kan worden vermeld in concrete vierkante 

meters. 

De formatiereductie is verminderd van 25 tot 15 fte en er worden 10 nieuwe fte geïntroduceerd. Het 

blijft zorgen baren om verder te gaan met plannen maken om de ambtelijke capaciteit te verminderen, 

zonder dat de raad in keuzen wordt meegenomen.  

Eind oktober komt er een wethoudersbrief over het verbeterplan sociaal domein en daarbij verwacht 

GroenLinks een substantiële verhoging van het aantal fte. Die fte zijn echter nog niet meegenomen in 

de begroting, dus daarom verwacht de fractie die brief ruim voor 9 november. 

De wethouder kondigde in het najaar een voortgangsmoment te plannen inzake de ontwikkeling van 

de organisatie en dan met name op het punt van sociale veiligheid (toezegging 161). GroenLinks ziet 

daarnaar uit en is tegen de voorgestelde reductie met 15 fte zolang die ontwikkeling niet glashelder is. 
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Ter dekking van het verwachte tekort op de BUIG-middelen voegt het college € 5,2 miljoen toe om 

dat af te dekken. Daarop is de fractie niet tegen, maar wel als het college de ambitie om het 

bijstandsvolume te verlagen daardoor zou afzwakken. In 2017 volgt een principiële discussie over re-

integratiemaatregelen en dan zal er duidelijkheid zijn over mogelijkheden om te experimenteren 

binnen de bijstand, maar los van die wettelijke mogelijkheden heeft GroenLinks het gevoel dat 

Hilversum niet erg ambitieus is. In Amsterdam worden 500 arbeidsplaatsen gecreëerd in de 

werkbrigade, dat 1,25% van het bijstandsvolume is. 2 garantiebanen in 2017 is 0,1% van het 

bijstandsvolume. Er mag dus meer ambitie zijn. 

Actie om de inkomenspositie van chronisch zieken en gehandicapten te verbeteren is eveneens 

gewenst. 

Het college wil meer inzetten op preventie van schuldhulpverlening. Zonder duidelijke plannen kan 

van schuldhulpverlening echter geen sprake zijn. 

Voor buurten is in 2017 een kadernota aangekondigd. Het college wil een coördinerende en 

faciliterende rol spelen. Gevraagd wordt wat het college wil bereiken, wat dat mag kosten en wat er 

daarvoor zal gebeuren. Zij doet een dringend beroep op het college om voor het schrijven van nota’s 

een boekje met de ergste jeukwoorden te lezen teneinde die te vermijden. 

In artikel 3.3 van de Omgevingswet staat dat in de omgevingsvisie rekening wordt gehouden met het 

voorzorgsbeginsel, het beginsel van preventief handelen. Gevraagd wordt hoe het voorzorgsbeginsel 

wordt bereikt en of dat echt minder regels oplevert. Gevraagd wordt wanneer er een plan komt. 

Daarnaast wil de fractie weten welke pilots wat betreft de Omgevingswet zullen worden uitgevoerd. 

GroenLinks staat voor een harde aanpak tegen leegstand met boetes en gebruiksaanwijzingen, omdat 

op deze manier doorgaan niets oplevert. Gevraagd wordt wat het college gaat doen aan zogenaamde 

‘rotte kiezen’. 

Ten aanzien van cultureel erfgoed gaat het college iets nieuws ontwikkelen en wordt gevraagd wat er 

verkeerd is aan het beleid. 

De fractie is bezorgd dat het niet lukt met zonnepanelen en is voor dubbel ruimtegebruik. Gevraagd 

wordt welke besparing de ambitie is: 40 of 100 kiloton CO2-reductie. 

Het gasnet moet vervangen worden en GroenLinks vraagt om dat te gaan doen. Het college kan 

afkoppeling aanjagen en pleiten voor initiatieven. 

Hilversum brengt de meeste hectaren en inwoners in bij het GNR en draagt naar verhouding daaraan 

het minst bij.  

In het Groenbeleidsplan is afgesproken vanaf 2019 € 300.000,- meer te investeren en dat ziet de fractie 

niet terug: een blamage van de begroting.  

€ 600.000,- voor een nieuw bestemmingsplan voor het Arenapark lijkt de fractie erg veel. 

Een bereikbare stad kan onder een programma worden gevoegd, wat de integraliteit ten goede komt. 

Verkeersveiligheid zal altijd prioriteit hebben volgens het college, maar de praktijk wijst anders aan. 

De Diependaalselaan is ook een project van verkeerde prioriteiten. Het is volgens GroenLinks nodig 

meer prioriteit aan de fiets en verkeersveiligheid te geven. Verlichting van de Centrumring moet wat 

betreft de fractie niet gebruikt worden om rechts hobby’s mogelijk te maken. Het gaat er volgens haar 

om doorgaand verkeer buiten het centrum te laten blijven. Dat blijkt niet uit verkeersstudies die zij via 

internet boven tafel kreeg. Die studies zijn niet met de raad besproken en dat vindt zij kwalijk. 

Diezelfde verkeersstudies liggen ten grondslag aan de plannen voor het Stationsgebied. Hoe kan men 

beginnen aan de ontwikkeling van die plannen als er geen draagvlak of consensus is over die 

verkeersafwikkeling? Daar loopt het college een buitengewoon groot risico en is er kans op een 

herhaling van de gang van zaken bij de Emmastraat.  

GroenLinks pleit ervoor budgetten voor verkeer daadwerkelijk aan fietsinfrastructuur te besteden, 

omdat er voldoende te verbeteren is, zoals de lange wachttijden voor fietsers bij verkeerslichten, de 

slechte oversteekbaarheid van de Diependaalselaan, bredere fietspaden en het fietstunneltje bij de 

HOV. Destijds is de bijdrage van € 2,5 miljoen gevonden door posten aan te wenden die bestemd 

waren voor fietsinfrastructuur. Vervolgens was er een tekort vanwege Anna’s Hoeve. Inmiddels zijn 

de opbrengsten van Anna’s Hoeve beter en dan heeft het college geen € 25.000,- over voor een 

haalbaarheidsonderzoek voor een fietstunnel. Als de wethouder geen onderzoek wil doen naar een 

fietstunnel wil de fractie daarover een motie indienen. 

De investeringen in kunstgrasvelden en de vervanging van 400 parkeermeters wil de fractie nog even 

laten uitstellen, nu er nog proeven lopen wat betreft betaald parkeren. 
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Tot slot vraagt GroenLinks of het college heeft nagedacht over dekking van moties uit de motiemarkt.   

‘De parkeerder betaalt’ moet een leus zijn die de VVD aanspreekt. 

 

De ChristenUnie complimenteert het college en de ambtenaren met de betere lay-out en leesbaarheid 

van de begroting. 

De Begroting 2017 en het meerjarenperspectief zien er op het eerste gezicht aardig uit, maar het 

financiële plaatje bij de grote dromen van het college worden gemist. Wellicht kan het college voor de 

begrotingsbehandeling door de raad informatie geven van de verwachte investeringen in 

gebiedsontwikkelingen en de effecten hiervan op de financiële kengetallen. Wellicht zijn nu 

nauwkeuriger prognoses te geven. 

Op grond van de spelregel dat alle niet met beleid onderbouwde budgetten toevloeien naar de 

algemene reserve en vervolgens met toestemming van de raad weer ingezet kunnen worden zijn de 

ISV-middelen aan de algemene reserve toegevoegd. Ook de ChristenUnie vindt dat een prima 

ontwikkeling. Tot welke conclusie zou het college komen als die redenering ook wordt toegepast op 

de reserve decentralisaties sociaal domein? De fractie pleit in dezen voor een discussie door de 

commissie en wil eerst een visie daarop van het college hebben. 

Hart voor Hilversum wil ook info in het geheime kastje hebben over de grondwatervervuiling. 

De ChristenUnie evenzo. Het onderwerp statushouders/asielzoekers komt in de begroting nauwelijks 

terug, terwijl dat in de kadernota nog een topic was. De fractie vraagt standaard informatie over 

statushouders in de kwartaalrapportage sociaal domein op te nemen. Naast huisvesting gaat het om 

inburgering en hulpverlening. 

Naast buurten zijn ook andere netwerken in Hilversum belangrijk om te betrekken, maar zij verwacht 

daarvan niet te veel, omdat dat niet realistisch is. Experimenten vindt de ChristenUnie wel een goed 

idee, evenals een goede evaluatie daarvan. 

Er is een landelijke conferentie over startende ouders en relaties en wethouder Van der Want wordt 

uitgenodigd om die samen met de ChristenUnie te bezoeken, omdat stabiele relaties, een goede 

opvoeding, goed onderwijs en zorg voor kinderen ook een wettelijke plicht zijn. 

Bij schoolverlating kan ook schuldhulpverlening worden betrokken. Bezien kan worden of de te 

bezuinigen € 34.000,- op schuldhulpverlening nodig is. 

De ChristenUnie vraagt vervolgens aandacht voor gedwongen prostitutie. De organisatie Scharlaken 

koord geeft aan dat in het Gooi veel gedwongen prostitutie plaatsvindt en gevraagd wordt of dat een 

onderwerp is waar komend jaar aandacht voor nodig is. 

Er is vandaag ook een klimaattop in Rotterdam en de fractie is benieuwd waarom wethouder 

Van Vroonhoven daar ontbreekt. Belangrijk is het namelijk om door te pakken op klimaat- en 

duurzaamheidsbeleid. Een uitdaging is duurzame energieopslag. 

In plaats van een leefbare stad spreekt de ChristenUnie liever over een gezonde of blije stad. De fractie 

vertrouwt erop dat het college de motie ‘Ambitie met de Omgevingswet’ al aan het uitvoeren is en zij 

complimenteert het college met het opnemen van geld daarvoor. Gezondheid is een belangrijk thema 

in de Omgevingswet, evenals de situatie waarbij woonwijken vervlochten zijn met industrieterreinen, 

die elkaar kunnen bijten. 

Tot slot wil de fractie indicatoren vernemen voor de jeugdboa en vindt zij het ontzettend belangrijk om 

in te blijven zetten op uitstroom wat betreft werklozen. 

 

Leefbaar Hilversum vindt de begroting prettiger te lezen en complimenteert het college met de lay-

out. Die laat zien dat het college vernieuwend en innovatief is. 

De fractie vraagt of al bekend was dat het Dudok raadhuisconcert € 65.000,- duurder was dan begroot 

bij het aankondigen dat het volgend jaar weer zal plaatsvinden. 

Aan het marktplein is zo’n € 5 miljoen aan steentjes en arbeid besteed en de fractie vraagt zich af of 

met € 10 miljoen wordt uitgekomen. 

Door het weghalen van 300 parkeerplaatsen op het marktplein worden parkeerinkomsten gemist. Het 

liefst zou de fractie na 19.00 uur en op zondagen gratis laten parkeren. Ook wil zij laten sleutelen aan 

het Hilversumse parkeertarief. De fractie weet zeker dat mensen wel naar Hilversum komen als 

parkeerplaatsen minder duur zijn. Bijna overal in de gemeente is er sprake van betaald parkeren en de 

gemeente zou daar iets tegenover moeten stellen dat er op koopzondagen en na 19.00 uur gratis 

parkeren is. 
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Het CDA las op pagina 196 dat betaald parkeren wordt teruggebracht naar maximaal 19.00 uur. 

Leefbaar Hilversum gaat verder met het aan de orde stellen jeugdoverlast en stelt daarvoor een lik-

op-stukbeleid voor. Bij buurten kan men ook eenzaamheid bestrijden. 

De beukennotenregel houdt volgens de fractie niet in dat primaire begrote verliezen al meteen worden 

aangevuld uit de algemene reserve en zij vraagt waar die beleidswijziging vandaan komt. 

Het tekort op de BUIG-middelen wordt voor 2017 op € 2,5 miljoen begroot. De normale gedragslijn is 

dat per 1 oktober het finale bedrag voor 2017 en het voorlopige bedrag voor 2017 bekend worden. In 

december zou er een raadsvoorstel komen in verband met een begrotingsaanpassing. Gevraagd wordt 

waarom deze beleidswijziging plaatsvindt. 

Er was een bezuiniging vastgesteld van 25 fte en dat wordt nu 15 fte. Leefbaar Hilversum vraagt of het 

college bereid is het tekort van € 1 miljoen ergens terug te vinden. De overheadkosten zijn 

€ 24 miljoen en dat lijkt de fractie aan de hoge kant. 

Met ingang van 2016 stabiliseren de schulden op circa € 155 miljoen, maar die stijgen vanwege de 

afkoop van het vervuilde grondwater. Ook de fractie wil daarover info in het geheime kastje laten 

leggen. De risico’s bedragen € 20 miljoen en kunnen gevolgen hebben. Daarnaast zijn er grote nieuwe 

plannen. In de kadernota is gesteld dat de lange schuld kan oplopen tot € 210 miljoen en dat is in strijd 

met het coalitieprogramma: geen grote nieuwe plannen en de schulden omlaag brengen. 

Leefbaar Hilversum vraagt waarom het college dan wel afwijkt van de eigen realistische plannen. 

De plannen voor een bezuiniging van € 6 miljoen zijn deels in de ijskast terecht gekomen. Er wordt 

minder bezuinigd op de personeelskosten en er komen geen bezuinigingen ten aanzien van de 

kerntaken. Er zijn daarnaast geen bezuinigingen op de exploitatiekosten. Dat betekent dus niet 

bezuinigen, maar wel uit de reserves putten. Gevraagd wordt of het college toch nog concrete 

bezuinigingsplannen aan de raad zal voorleggen. 

 

De voorzitter schorst de vergadering om 20.14 uur. 

 

Schorsing. 

 

De voorzitter heropent de vergadering om 20.33 uur. 

 

Wethouder Jaeger zegt fracties dank voor hun inhoudelijke bijdragen, die het college zal meenemen. 

Hij is blij met de complimenten over de leesbaarheid van de begroting, maar daar moet nog een extra 

slag overheen gaan. Het vergt nog een aantal jaren voordat het wat dat betreft echt helemaal goed 

komt. Het college is evenwel positief over de presentatie. 

Eerst gaat hij in op de algemene financiële opmerkingen. Er komt geen nieuwe notitie over het 

schuldenbeleid als zodanig. Er komt wel een aparte notitie bij de kadernota en over de ontwikkeling 

van de schuldenpositie. Bij schuld moet men definiëren waarover het gaat: het bedrag waarover men 

rente betaalt of de balans van schulden en bezittingen. De VVD en D66 constateren met hem dat het in 

eerste instantie gaat om het managen van de investeringen voor de ambities die men heeft. Bij iedere 

vraagstelling over een investering is de vraag over de schuldpositie een factor van belang. 

Hilversum1 vindt een schuld boven de € 200 miljoen heel risicovol. Een hogere rente betekent meer 

rentebetalingen en dat moet het college meenemen in zijn afwegingen. 

Wethouder Jaeger ontkent dat de gemeente een schuld heeft van € 200 miljoen. Het is op dit moment 

niet mogelijk aan te geven wat het Stationsplein gaat kosten. Dat ligt aan de keuzes die men maakt. 

Een investering van € 50 miljoen daarin betekent het bedrag afschrijven over 50 jaar, wat € 1 miljoen 

per jaar betekent. Over € 50 miljoen betaalt de gemeente rente, bijvoorbeeld € 500.000,- op jaarbasis. 

In de jaarexploitatie is dan dus € 1,5 miljoen nodig. Tegelijkertijd neemt de schuld toe met 

€ 50 miljoen. De vraag voor de raad is of die investering die schuldverhoging waard is. 

De PvdA vindt het van belang een verstandige afweging te maken over het Stationsplein in plaats van 

een kille rekensom voorgelegd te krijgen. 

Wethouder Jaeger brengt de kernboodschap naar voren dat de discussie over schuld niet los kan staan 

van een discussie over investeringen. 

De VVD wijst op het renterisico, omdat men geen lening voor 50 jaar aangaat. 

Wethouder Jaeger meent dat dat wel zou kunnen. 
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De meicirculaire is in de begroting doorgerekend. Het college heeft de septembercirculaire behandeld 

en die betekent positief nieuws voor alle jaren. 

De dekking van € 450.000,-, waarom Hart voor Hilversum vroeg, heeft het college gevonden. Het 

bedrag wordt deels of geheel gedekt uit dividenden die hoger zijn dan in de begroting staan 

aangegeven. Het precieze antwoord zendt hij toe. De bezuiniging van € 6 miljoen is nog niet 

gevonden, maar is wel volledig ingevuld. De mutatie van 25 fte naar 10 fte is een mutatie van 

€ 1 miljoen. Het college loopt achter op de voorziene kortingen en herstructureringen op het gebied 

van welzijn. Ook dat precieze antwoord zegt hij toe. 

De afvalstoffenheffing stijgt iets en dat heeft te maken met een onderzoek naar kostendekkendheid van 

een aantal heffingen, waaronder de afvalstoffenheffing. Het ziet ernaar uit dat de afvalstoffenheffing 

niet kostendekkend is en daarom vindt het college het onlogisch om de reserve daarvoor aan te 

spreken. Het niet kostendekkend zijn heeft niet te maken met verandering van afvalbakken. Het 

college wil de afvalstoffenheffing niet verlagen. 

Hilversum1 weet dat de reserve afvalstoffenheffing elk jaar steeg en nu blijkt dat de kosten verkeerd 

berekend zijn. 

Wethouder Jaeger herinnert eraan dat Hart voor Hilversum de reserve afvalstoffenheffing meteen 

wilde teruggeven en het college wilde dat geleidelijk doen. De kostendekkendheid staat dit jaar in een 

ander licht dan andere jaren. 

Vervolgens gaat hij in op de BUIG-gelden waarop het college een aanpassing pleegt. Drie jaar op rij 

waren er tekorten en die worden niet door het Rijk afgedekt. Daarom vindt het college het tijd worden 

om een fors bedrag meer in de begroting op te nemen. Uiteindelijk is het de bedoeling dat de gemeente 

vanuit Den Haag de benodigde fondsen krijgt. Als dat niet gebeurt doet de gemeente structureel iets 

niet goed. 

Er is contact met de gemeente Huizen wat betreft shared services, waaronder het innen van 

belastingen. Hick-ups daarbij zijn het niet aansluiten van systemen. Of de gemeente Huizen beter is in 

haar belastinginning dan Hilversum waagt hij te betwijfelen. 

Hij is oprecht blij dat de meerderheid van de commissie vindt dat de prestatie-indicatoren een stuk 

verbeterd zijn ten opzichte van het verleden. Voor de komende raadsvergadering krijgt de raad een 

wethoudersbrief over aanvullende prestatie-indicatoren. 

De vragen van Hilversum1 zijn veelal technisch van aard en die wil hij ook als zodanig afdoen. 

Daarnaast raadt hij die fractie aan niet zo zorgelijk te zijn. Te veel zorgen betekent namelijk een daling 

van de ph-waarde in het lichaam. 

De prestatie-indicator wat betreft het ozb-tarief is een lager tarief te hebben dan het Nederlands 

gemiddelde. Dat is al zo, zelfs bij een gemiddelde exclusief de artikel 12-gemeenten. 

D66 wijst erop dat gezien de hoge woningwaarde in Hilversum de ozb-opbrengst wellicht wel hoger is 

dan het landelijke gemiddelde. 

Wethouder Jaeger vindt dat Leefbaar Hilversum een discussie van belang heeft geopend. Er wordt 

volgend jaar een greep uit de algemene reserve van € 800.000,- gedaan en zijn overtuiging is dat de 

beukennotenwet (het afromen van ongefundeerde budgetten) alleen kan door tegelijkertijd open te 

staan voor initiatieven en ambtelijke diensten die met een goed iets komen. De kern van de 

beukennotenwet is met zijn allen te sparen, maar dan mag el individueel iets daaruit gehaald worden 

als dat nodig is. 

 

Wethouder Van der Want deelt mee dat het ziekenhuis zijn eerste fase kan gaan realiseren. Hij is in 

gesprek over een masterplan en hij hoopt de commissie dit of begin volgend jaar te informeren over 

hoe het met de plannen staat. Het betreft plannen van partners en de gemeente verricht daarvoor hand- 

en spandiensten. 

GroenLinks vraagt om bij die informatie de school van speciaal onderwijs bij Monnikenberg mee te 

nemen. 

Wethouder Van der Want neemt dat punt mee en gaat uit van de bouw van die school. 

Zonder goede plannen kan het college ook niet met goede indicatoren komen. Mantelzorg is een 

belangrijk onderwerp waarvoor er ook een plan komt. 

De PvdA stelt dat men het zonder deskundige hulp en professionals niet redt. 
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Wethouder Van der Want is het daarmee eens. Daar waar het kan, kan de buurt altijd een helpende 

hand toesteken. Er is een groep in de samenleving die altijd ondersteuning nodig heeft, ook in het 

toegeleiden naar zorg. Dat erkent hij. 

Hilversum is onderdeel van het JOG-programma en is bezig met het bestrijden van alcoholgebruik. 

Naast jeugdwerk probeert de gemeente zo snel mogelijk problemen aan de voorkant op te sporen. Ook 

logopedie leidt tot het opsporen van opvoedingsproblemen. 

Met de ChristenUnie wil hij graag naar Den Haag afreizen voor de genoemde conferentie over relaties 

en opvoeding. 

Statushouders blijven een belangrijk onderwerp en als een nieuwe stroom vluchtelingen zich voordoet 

moet het college zich beramen. In principe is afgesproken dat statushouders gewone Hilversummers 

zijn waarvoor budgetten ook gelden.  

Hij is al in gesprek met de regio over eigen bijdragen en zegt toe een voorstel aan de raad te zullen 

doen om daarvoor een oplossing te bieden. Omdat het niet om de grootste bedragen gaat, gaat hij 

ervan uit dat dat geen effecten zal hebben op de begroting. 

Wat betreft de triage van de crisisdienst zijn er meerdere crisisdiensten. De crisisdienst voor 

Veilig Thuis wordt sterk verbeterd en gecentraliseerd. De GGZ heeft ook crisisdienst en de gedachte is 

om uiteindelijk één crisisdienst te krijgen. Wellicht moet men daarbij bovenregionaal samenwerken 

om voldoende faciliteiten te kunnen hebben. Het is niet zo dat de triage van de crisisdienst van 

Veilig Thuis verwarde personen gaat doen. Dat is nog niet zo ver. Bij bundeling van organisaties kan 

er efficiënter gewerkt worden. Als faciliteiten heel duur zijn komt er een begrotingswijziging. 

Over het Sociaal Plein heeft hij toegezegd in oktober een bief over de doorontwikkeling te sturen en 

hij wacht in dat verband nog op cijfers. Die brief stemt hij op 1 november in een collegevergadering af 

en daarna komt die naar de commissie toe.  

 

Wethouder Klamer zegt kaders over buurten in januari toe, zowel in sociale en in fysieke zin. De 

minimabrief gaat uit, ook wat betreft de zorgverzekering. De brief gaat ook naar de cliënten van de 

voedselbank en de Wmo. 

Voor 1 november komt hij met een plan over chronisch zieken. Ook is hij druk bezig met de stadspas. 

De verwachting is dat hij in december een voorstel heeft, dat hij in februari kan inbrengen. 

De kosten van de verplaatsing van het Werkgeversservicepunt volgen nog. Het bedrag voor de 

werkkamer krijgt de gemeente gestort en wordt gelijk doorgesluisd. De werkkamer steunt onder 

andere een loopbaandag en een actie van de vakbonden. Projecten Sociale Zaken gaan door via het 

reguliere budget. 

De BUIG-tekorten gaan naar nul, maar dat tekort zou ook anders kunnen zijn. Het tekort over 2016 is 

bekend, gaat naar het college toe en komt daarna naar de commissie, evenals het voorschot voor 2017. 

Die bedragen kunnen voor de raadsvergadering toegezonden worden, met cijfers over uitstroom en een 

overzicht van uitgevoerde plannen. 

Hij komt in de loop van het komende jaar met een zeer ambitieus plan om zeer veel mensen naar werk 

te begeleiden. Het vastgestelde participatiebeleid voert hij nu uit. Bij die uitvoering loopt hij tegen 

dingen aan en daarom past hij zaken aan. 

Wat betreft het groen wordt inbesteed en daarover zijn er vergaande besprekingen met de Tomingroep 

om het contract met vijf jaar te verlengen. Het groenonderhoud gebeurt door mensen met een 

beperking. 

De bezuiniging op welzijn is iets vertraagd, omdat Versa wat respijt heeft gekregen. 

De gedachte van de bezuiniging van € 34.000,- op schuldverlening had te maken met het creëren van 

een fonds waardoor op een andere manier verleend zou kunnen worden. Dat is nog niet gebeurd. Wel 

is hij bezig met de inzet van ‘De goede gieren’, een programma. Het betreft schuldpreventie in een 

buurt en een belangrijk resultaat betreft besparing op bewindvoering. 

GroenLinks en de PvdA raden aan het budget voor schuldhulpverlening intact te laten. 

Wethouder Jaeger wijst op de opgelegde discipline, namelijk geen geld voteren waarvoor er nog geen 

bestemming is. Als er een plan is dat hout snijdt kan men gebruik maken van de algemene reserve. 

Hart voor Hilversum heeft geen indicatie dat schuldhulpverlening minder nodig zou zijn. 

Wethouder Klamer vindt prudent bezig zijn belangrijk en legt uit dat de bedoeling is eerst meer 

kosten te maken en daarna te besparen. 



 19 

Hij is bezig met plannen voor oudere werklozen, 50+’ers. Daarvoor lopen al plannen, waaronder de 

Broekriem. Zij hebben wel zijn persoonlijke zorg. Hij zegt toe aan te geven wat hij nu al doet en is 

bezig met een ambitieuzer plan, dat in het eerste halfjaar van 2017 zal worden voorgelegd. 

Mensen met een beperking wil het college ook binnen de gemeente aan het werk krijgen. 10 banen 

voor hen tot 2025 is realistisch vanwege de moeilijke opgave. De gemeente geeft daarbij het goede 

voorbeeld. Er is nu 1 persoon met een beperking aan het werk geholpen en dat worden er in 2017 2. 

Hij is het ermee eens dat die ambitie best wel omhoog kan. 

Hij zegt toe criteria te zullen aanreiken die duidelijk kunnen maken in hoeverre het programma tegen 

eenzaamheid doelmatig is. De wetenschap geeft daarvoor geen duidelijke criteria. 

1.300 kinderen in Hilversum leven in armoede en dat heeft zijn aandacht. Voor de bijzondere bijstand 

is de inkomensnorm opgerekt tot 130% van het sociaal minimum. Er is een aparte regeling voor 

zzp’ers om op een praktische manier met beleid om te gaan, omdat zij niet altijd kunnen aantonen wat 

hun inkomen is.  

Een opleidingsvoucher is interessant, maar in Hilversum gaat het om 4.000 zzp’ers, zodat die 

voucherregeling financiële consequenties heeft. 

De VVD stelt voor een experiment te doen met een kleine groep zzp’ers, zoals ook in Amsterdam 

gebeurt. 

Het CDA raadt het college aan met een totaaloverzicht van de huidige regelingen voor zzp’ers te 

komen. 

De SP wil eerst vernemen waaraan bij zzp’ers behoefte is. 

De PvdA vraagt wanneer de wethouder komt met een plan om armoede van kinderen tegen te gaan. 

Wethouder Klamer zegt dat toe, maar wil eerst zien welke de voorwaarden en criteria voor een 

dergelijk plan zijn. Er zijn wel voorzieningen voor zzp’ers, zoals het Ondernemersklankbord, dat 

ondernemers en zzp’ers bijstaat. Wat er al is zegt hij toe. 

Ook de cijfers over de uitstroom uit de uitkering zegt hij toe. Met relatiebeheer en het inburgeren van 

jongeren met taalproblemen is hij bezig. 

Over statushouders is er al een plan overgelegd. Als mensen hun huur niet betalen is er een plan. Het 

plan over armoede bij kinderen is toegezegd. 

Het plan van het CDA over Right2Challenge bij integratie vindt hij interessant, wil hij bespreken en 

als het levensvatbaar is komt hij met een voorstel. Frictiekosten van Versa welzijn worden dit jaar nog 

bepaald. 

Over ‘Buurten in gesprek’ komt een rapportage die aangeeft welke consequenties die heeft. Ook hij is 

allergisch voor jeukwoorden en ook heeft hij moeite met het woord ‘klant’, vooral als het om inwoners 

gaat. Daarnaast heeft hij moeite met het gebruik van het woord ‘klantmanager’.  

Wat de gemeente heeft bereikt met buurten overtreft de verwachtingen, zodat hij daarvan nog veel 

verwacht. 

De ambitie van het college is dat iedereen die de kans heeft tot werken die ook krijgt. Ook hij is in 

voor experimenten. Het plan met een basisinkomen in sommige steden is beperkt. 

 

Wethouder Voorink deelt mee dat het tarief voor parkeerboetes wordt afgerond in het voordeel van de 

inwoner, wat € 350,- per jaar kost, om administratiefrechtelijke handelingen te voorkomen. 

Voor 2019 zullen bussen niet van de Kerkbrink verdwijnen.  

Het gevelherstelfonds heeft mede het Meddens-pand mooi gemaakt. Het potentieel voor wonen boven 

winkels is 200 woningen in het centrum. Medewerking van de gemeente is nu een stuk makkelijker en 

dat is nu bekend onder pandeigenaren. Hij kan niet zeggen welk aantal woningen boven winkels zal 

worden gerealiseerd. 

Bij de behandeling van de Structuurvisie Verkeer en Vervoer heeft hij vragen over verkeer en de 

Diependaalselaan beantwoord. 

Voor antwoorden op vragen over het sportinvesteringsfonds verwijst hij naar het raadsverslag van 

28 september 2016. In de Sportnota staat een tabel met waaraan clubs behoefte hebben. 

Hij wil eerst duidelijk krijgen hoeveel ruimte er daadwerkelijk nodig is. Laaggeschoolde arbeid wil hij 

heel graag in de regio behouden. Hunkemöller heeft aangegeven voorlopig op de huidige locatie te 

willen blijven. De gemeente heeft aangeboden te helpen nadenken of op termijn een betere plek nodig 

kan worden gevonden. 
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Op 4 november is er een sessie over de ontwikkeling van het Stationsgebied, met als onderdeel de 

tweerichtingsverkeer van het Schapenkamp. 

De gemeente werkt al intensief samen met de gemeente Wijdemeren. De BEL-gemeenten willen ook 

met Hilversum samenwerken. Ook is hij in gesprek met de gemeente Gooise Meren over 

samenwerking. Het feit dat veel gemeenten met de gemeente Hilversum willen samenwerken zegt iets 

over de kwaliteit van de organisatie en hoe er wordt gekeken naar de gemeente Hilversum. 

Van de aangepaste bezuiniging van 15 fte zijn er al 4,5 fte gerealiseerd en medio volgend jaar loopt 

dat op naar 7,5 fte. De overige 7,5 fte zijn volgens hem te realiseren door samen te werken met de 

regio. 

Leefbaar Hilversum informeert hoe de mindere bezuiniging van 10 fte zal worden gecompenseerd. 

Wethouder Voorink zegt toe die vraag te beantwoorden als die hem schriftelijk zal worden 

toegemaild. 

Diverse fondsen dienen volgens hem andere doelen en moet men niet op één hoop gooien. Het 

gevelherstelfonds gaat specifiek over de gevels van panden in het centrum. Bij grote overlappingen 

bekijkt hij of fondsen kunnen samengaan. 

Met mogelijke partners voor het Stationsgebied is al gesproken. Er is wel een volgorde der dingen. 

Aan partners is gevraagd wat zij van iets vinden en hij verwijst voor het overige naar de sessie op 

4 november a.s. 

Wat betreft de fietstunnel verwijst hij ook naar een eerdere behandeling daarover. In de 

commissiebehandeling heeft hij gesuggereerd daarover met een motie te komen en die ziet hij graag 

tegemoet. 

Over buurtspelen heeft hij op 28 september gezegd dat het college het daarover nog zal hebben. 

De voordelen van de Omgevingswet zijn legio en daarvoor verwijst hij naar de nog komende 

beeldvormende sessie. 

De organisatie is in gesprek over het afstoten van een aantal auto’s met motor en het aankopen van 

meer elektrische auto’s.  

Wat betreft de Emmastraat heeft hij aangekondigd met een beter en uitgebreider bewegwijzeringsplan 

te komen in het eerste kwartaal van 2017. 

De centrummanager levert veel op ten aanzien van het bestrijden van leegstand en ten behoeve van 

samenwerking met partijen in het centrum. Dat is te zien bij alle bijeenkomsten in het centrum, 

waarbij steeds meer partijen een structurele bijdrage leveren aan ontwikkelingen. 

Wat betreft het Nachtnet verwijst hij naar de Structuurvisie Verkeer en Vervoer. Wat betreft de bus 

naar De Meent deelt hij mee dat het openbaar vervoer in de regio een 7,7 scoort, het hoogst van 

Nederland. 

Over de veiligheid op de werkvloer wordt in januari gesproken in een beeldvormende sessie. Hij 

voorziet daarvoor geen extra budget. Er zijn al budgetten om te investeren. 

Nu de Emmastraat goedkoper wordt is er ook meer geld voor andere zaken in het centrum. 

Het leeuwendeel van Hilversum kent geen betaald parkeren, in tegenstelling tot wat Leefbaar 

Hilversum heeft gesteld. 

 

Wethouder Jaeger kondigt in het eerste kwartaal van 2017 een plan aan over hoe partijen de 

Kerkbrink mediamieker kunnen maken. Waarom het gaat is zich te richten op activiteiten die op dat 

plein plaatsvinden en cultuureducatie. Ook zijn er mogelijkheden met licht. Daarnaast kunnen in de 

cafés/restaurants elementen worden toegevoegd, waardoor ze meer naar een mediacafé/restaurant toe 

gaan. 

Een strategie over citymarketing volgt in december. Ook het RBT is daarbij betrokken. Het gaat om 

meer dan marketing en ook over evenementen en de organisatie van de binnenstad. In december volgt 

daarover informatie. 

Amsterdam Marketing is geen onderdeel van plannen, maar er is wel samenwerking daarmee.  

De stadsredactie voor de beeldschermen in de stad is gevormd. Elke woensdag zal er gaming op de 

schermen te zien zijn. Ook zijn er gesprekken over een scherm op het Xenos-pand en de Vue-

bioscoop. Plannen voor schermen op de Kerkbrink zijn er nog niet. 

Ook komt hij in december met een plan over lantaarnpalen. Er is de mogelijkheid om daarmee een 

duurzame slag te maken in verband met andere verlichtingsvormen. 
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Met alle partijen rondom de markt wordt gewerkt aan een marktpleinmanifest. Een ijsbaan op de 

markt betekent dat er geen ruimte is voor een warenmarkt. Dat gaat namelijk te ver voor de 

ondernemers. Daarom is hij geneigd te constateren dat een ijsbaan met een kerstmarkt te grote 

consequenties heeft. 

In februari is de ‘Week van de poëzie’ en in die week zal het eerste gedicht op een muur verschijnen, 

evenals gedichten op andere muren. 

Het transformatiefonds op regionaal niveau is een tijd geleden ingesteld, om ervoor te zorgen dat 

gemeenten bedrijventerreinen niet herbestemmen naar wonen. Het fonds houdt in dat er voor elke 

vierkante meter bedrijventerrein die wordt omgezet naar wonen een storting in het fonds moet 

plaatsvinden. Het fonds bestaat ongeveer 12 maanden en uit de regio is er 0 euro in gestort. Op een 

aantal locaties hebben wel wijzigingen plaatsgevonden en daarover hebben gemeenten goed gevonden 

niets in het fonds te storten. Het transformatiefonds functioneert dus niet. In maart volgt daarover een 

ander voorstel. 

Er zijn vergevorderde plannen om een samenwerkingsverband aan te gaan tussen een aantal media. 

Het gaat om de inhoud en het kanaal. De zorgen over een streekomroep die een regionale omroep 

wordt zijn er niet. Er blijft een RTi en Gooi TV. De vraag is wel wat voor samenwerking er op inhoud 

is. Voor het einde van het jaar krijgt de commissie daarover goede berichten te horen. 

De aantrekkelijkheid van het Media Park is een nadrukkelijke zorg van de gemeente en zij vindt dat 

daar meer dan dichte studio’s moeten zijn. Er is echter een andere eigenaar en hij verzekert dat er 

bestemmingstechnisch heel veel mogelijk is. Het college stimuleert de eigenaar om het Media Park 

aantrekkelijker te maken. 

Naar studentenwoningen komt meer vraag. 

De Vorstin is redelijk stabiel en moet nu ook op een financieel verantwoorde manier weer echt vooruit 

kunnen. De plannen daarvoor en financiële consequenties volgen in het eerste kwartaal van 2017. 

De Vorstin zal zelfstandiger moeten zoeken naar financiële stabiliteit. 

Er vindt een kanteling plaats van de traditionele omroep naar een andere manier van verspreiden en 

maken van beeld en geluid. Die kanteling moet de gemeente goed in de gaten houden, omdat die erg 

veel betekent voor de werkgelegenheid. De inhoud van banen verandert heel sterk en de gemeente 

heeft een medeverantwoordelijkheid voor onderwijsinitiatieven. 

Hij is oprecht blij met de opmerking dat de gemeente de buurt anders bekijkt, ook fysiek. Het college 

is op zoek naar de energie van de buurt en daarop wil de gemeente aansluiten. Als het gaat om de 

fysieke kant zijn er nu budgetten voor. Bestaande budgetten kunnen op een andere manier vertaald 

worden. Daarom denkt hij niet dat het nodig is om grote budgetten vrij te maken. Zaken worden 

slechts anders georganiseerd. 

De PvdA wil het dossier buurten vlot trekken. 

Wethouder Jaeger wil na gesprekken in de buurt te zijn aangegaan ook leveren. Er moet daarom een 

bewakingsdienst zijn die ervoor zorgt dat wat in gesprekken wordt gezegd ook waargemaakt wordt. 

Daarvoor zorgen buurtcoördinatoren. 

De HKU is weg uit Hilversum en dat vertrek is drie jaar geleden al aangekondigd. De Dutch Filmers 

Academy is gekomen. 

In het eerste kwartaal van 2017 komt hij met een voorstel tot het doen van een pitch voor The Passion. 

De garantie voor het Dudok concert heeft hij moeten inroepen en dat concert wil hij doorzetten. 

Dergelijke overschrijdingen zijn volgend jaar niet meer aan de orde. 

Hij deelt de analyse van het CDA dat de communicatie op buurten echt beter moet. Bij de 

kaderstelling op buurten zit daar ook zeer veel aandacht voor communicatie bij. 

 

Wethouder Van Vroonhoven is met de regionale wethouders in conclaaf over de regionale woonvisie 

die voor het nieuwe jaar naar de commissie komt. Verder wordt met de corporaties gesproken over 

afspraken. 

Voor woonruimte voor studenten kan men denken aan locaties bij het spoor en de HKU. Men kan die 

woonruimte ook mengen met woonruimte voor andere doelgroepen. 

Het aantal sociale woningen wil zij als indicator in de begroting opnemen. Dat moet ook gebeuren met 

de prestatieafspraken met de woningcorporaties. 

Het doet haar heel erg goed dat begin dit jaar het duurzaamheidsprogramma is vastgesteld en dat nu 

weer verder wordt gegaan. Zij doet haar best om het tempo van de commissie bij te houden.  
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Het wegzetten van zonnepanelen gaat hartstikke goed. Hilverzon weet die te entameren en te 

centraliseren. Er zijn ook hobbels. Op het eigen gemeentelijke vastgoed wil zij sneller gaan. De 

rijksdienst heeft over zonnepanelen op het raadhuis negatief geadviseerd en zij is voorzichtig om dat 

advies naast zich neer te leggen. 

Gasafkoppeling en de energieopslag zijn op te pakken thema’s, evenals onderzoek naar geothermie. 

Bij Anna’s Hoeve speelt de gedachte om het waterbassin te overkappen met zonnepanelen. Op 

27 oktober gaat zij naar Den Haag om te protesteren tegen geluid bij het spoor. 

Het stadsherstelfonds betreft een formule en die wil zij graag nog deze periode van de grond krijgen. 

Met commitment vanuit de samenleving worden monumentjes opgekocht en opgeleverd. Die gedachte 

wil zij naar Hilversum halen en daarvoor is geen geld van de gemeente nodig. 

Het restauratiefonds is een revolving fund voor lokale monumenten, maar zij worstelt nog met de 

financiering daarvan. 

Zonnestraal staat momenteel te koop en geprobeerd wordt om daarvan Unesco werelderfgoed te 

maken. Er is € 230.000,- gereserveerd om het landgoed weer op de kaart te zetten. Hilversummers 

moeten namelijk weten wat er te doen is en hoe bijzonder dat is. Het landgoed ligt op een kruispunt 

van veen en zand en op de grens van de provincies Noord-Holland en Utrecht. In de parkgedachte van 

de Heuvelrug kan Zonnestraal ook een rol spelen. Het geopark kan ook op landgoed Zonnestraal een 

plek krijgen. Zij is dus bezig om Zonnestraal een positie te geven. 

Zij zal verder bezien hoe het bedrag voor het Groenbeleidsplan verhoogd kan worden.  

Over grondwatervervuiling zal zij de raad snel zekerheid kunnen geven. Zij verklaart zich bereid via 

het geheime kastje daarover in de loop van volgende week informatie te geven en te laten zien waar zij 

staat. Een voorbehoud daarvoor is een collegebesluit over geheimhouding. 

Wat betreft afvalinzameling worden nieuwe afvalbakken uitgerold. Door het creëren van nieuwe 

afvalstromen is ook geld te verdienen, welk aspect zij mist bij de GAD. In regioverband spreekt zij 

daarover. 

De taskforce huisvesting wordt vormgegeven en het scrummen gaat over locaties die moeten afvallen 

en die moeten worden doorgezet. Zij werkt met woningcorporaties aan prestatieafspraken inclusief 

locaties. De taskforce wordt gebiedsgericht ingezet en de LTS-locatie is het meest in het oog 

springend die eruit kan komen. 

 

Burgemeester Broertjes geeft aan dat WhatsApp-groepen een kruisbestuiving zijn voor 

buurtplatforms. Veiligheid wordt gekoppeld aan het sterke buurten-programma. Hij overlegt met de 

wethouders Jaeger en Klamer over het sterke buurtenproject. De buurtcoördinatoren hebben daarbij 

een sleutelrol. 

Bij de Veiligheidsregio dreigt € 800.000,- verlies, wat voorlopig opgevangen kan worden door de 

reserves. De burgemeesters bedenken maatregelen om dat bedrag terug te brengen naar nul euro. Die 

keuzes komen terug naar de raden en zij kunnen zich daarover in het voorjaar uitspreken. Het heeft te 

maken met het niet doorgaan van het oefencentrum op Crailo en incidentele kosten. De afgelopen 

jaren is voor ruim € 3 miljoen bezuinigd, maar men kan daarmee niet eindeloos doorgaan of men moet 

scherpere keuzen maken. Bepaalde taken gebeuren dan niet meer of schuiven door. 

Het oefencentrum mag nog drie jaar blijven, maar daarvoor moet dan een marktconforme prijs betaald 

worden. Bezien wordt of er alternatieven te vinden zijn. 

Wat betreft illegale prostitutie wordt een APV-wijziging met meer handelingsbevoegdheid van de 

politie voorbereid, die in januari naar de raad komt. In het eigen integrale veiligheidsbeleid staat de 

aanpak van mensenhandel en in die zin heeft hij vertrouwen in de komende jaren daar op te kunnen 

duiken. Het RIEC is opdracht gegeven om een ondermijningsbeeld te schetsen, waarbij ook de illegale 

prostitutie wordt meegenomen en de verwevenheid van de onder- en bovenwereld. De regio is de 

tweede stad waar dat gebeurt, wat handvatten kan opleveren om de zaak aan te pakken. Hij verklaart 

zich bereid in het voorjaar een beeldvormende sessie over het onderwerp illegale prostitutie te houden, 

waarin hij een bredere context kan schetsen. 

Met overlast van jeugdgroepen is hij dag en nacht bezig. Op bladzijde 25 van het integrale 

veiligheidsplan staan indicatoren. Daarin staat dat er in 2018 nog maar 450 

jeugdbende/jeugdoverlastmeldingen in Hilversum mogen zijn. Zijn indicator is dat overlast van 

jeugdgroepen moet ophouden. Hij is niet tegen een lik-op-stukbeleid, maar hij wil dat pas inzetten als 

het echt moet en het niet anders kan. Hij wil ook met jongeren praten en maatwerk toepassen. 
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Er is geen sprake van een miljoenenplan voor de Oude Haven en dat komt er ook niet. Hij mag slechts 

€ 95.000,- uitgeven om de haven mooier, schoner en dieper te maken. 

De kinderburgemeester en kindergemeenteraad wil hij invoeren. De eersten zullen tijdens de Media 

Talent Week in maart/april 2017 worden geïnstalleerd. 

 

Tweede termijn 

De ChristenUnie informeert naar de omgang met de beukennotensystematiek in relatie tot het sociaal 

domein. 

 

Hart voor Hilversum vraagt aandacht voor de blijverslening. De Egelshoek zou worden afgesloten en 

zij wil weten of de gemeente in een rechtszaak daarover in het ongelijk is gesteld en De Egelshoek 

moet afmaken. Moet daarvoor geld worden opgenomen. 

 

Het CDA stelt voor dat de Rekeningencommissie spreekt over de aansluiting van de begroting nieuwe 

stijl op de jaarrekening en de Begroting 2016.  

 

GroenLinks informeert naar de financiering van de motiemarkt. 

 

De SP vraagt zich af of de wethouder zich voelt gesteund door een motie om tegen het advies van de 

rijksdienst over zonnepanelen op het raadhuis in te gaan. 

 

Hilversum1 vraagt of de begroting geen verlies zal opleveren en geen greep uit de reserve nodig is en 

of de drie door haar genoemde kengetallen worden toegevoegd.  

De fractie vraagt waar de ozb-indicator in de begroting staat en welke heffingen niet zijn 

doorgerekend. De begroting sluit niet aan op vorig jaar. 

 

Wethouder Jaeger laat weten dat de bestemmingsreserve sociaal domein niet onder de 

beukennotensystematiek valt. Als er een uitvoeringsplan is, is er geen sprake van beukennoot. 

Hij heeft niet de indruk dat er een gemeentelijke fusie op de agenda staat, zodat daarover niet met 

Hilversummers hoeft te worden gesproken. 

Hij is het ermee eens om de vergelijking met de jaarrekening door de Rekeningencommissie te laten 

behandelen. Hoofdstuk 7 omvat het begrotingssaldo dat verder is uitgewerkt. 

Voor de motiemarkt is niets in de begroting gereserveerd. In de vaststellingen van Hilversum1 kan hij 

zich niet vinden. 

 

Wethouder Van Vroonhoven stelt dat de blijverslening bewerkstelligt dat mensen in hun oude huis 

blijven wonen. Zij is nog niet enthousiast daarover, maar ziet dat daaraan wel behoefte is. Zij wil de 

doorstroming echter niet belemmeren. 

Hart voor Hilversum wijst op een aangenomen motie daarover, zodat de wethouder de opdracht heeft 

om de blijverslening te organiseren. 

Wethouder Van Vroonhoven vervolgt dat de rechter heeft bepaald dat de gemeente opnieuw met een 

aantal bewoners van De Egelshoek binnen acht weken in gesprek moet gaan. De rechter heeft ook 

bedragen genoemd. Zij hoopt eruit te komen, maar dat is nog niet het geval. De uitspraak van de 

rechter is openbaar. Na acht weken zal zij de commissie informeren. 

Een besluit over zonnepanelen op het dak van het raadhuis laat zij aan de raad over. 

 

De voorzitter herhaalt de gedane toezeggingen: 

 

Wethouder Jaeger zegt toe schriftelijk te zullen beantwoorden waar de dekking is gevonden voor het 

eerder genoemde bedrag van € 450.000, waarvoor nog dekking moest worden gevonden. (T16/235) 

 

Wethouder Jaeger zegt toe dat hij de raad schriftelijk informeert over de vraag uit welke post de in de 

begroting opgenomen formatieuitbreiding van 10 fte wordt gedekt. (Eerder is bij de behandeling van 

slank en hoogwaardig door wethouder Voorink aangegeven dat als een deel van de 
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formatieinkrimping van Slank en hoogwaardig niet wordt gerealiseerd een dekking moet worden 

gevonden voor het tekort daardoor ontstaat.) (T16/236) 

 

Wethouder Jaeger zal de raad voor de begroting via een wethoudersbrief informeren over hetgeen het 

college zal gaan doen met de suggesties die door de commissies zijn gedaan voor KPI's.(T16/237) 

 

Wethouder Van der Want zegt toe de raad voor het eind van het jaar of begin 2017 te informeren over 

de ontwikkelingen rondom ziekenhuis Tergooi. (T16/238) 

 

Wethouder Van der Want zegt toe de raad aanvullend te informeren over de plannen voor een school 

op Monnikenberg en de financiering daarvoor. (T16/239) 

 

Wethouder Van der Want zegt toe, in overleg met de regio met een voorstel te komen met betrekking 

tot de eigen bijdragen in de zorg. Hij gaat er vanuit dat dit kan binnen de bestaande 

budgetten.(T16/240) 

 

Wethouder Van der Want herhaalt per brief cijfers toe te sturen over het sociaal plein, maar hij zal dit 

doen begin november in plaats van, zoals eerder aangegeven in oktober 2016. (T16/241) 

 

Wethouder Klamer zegt toe de raad in januari 2017 een voorstel te doen voor kaders buurtgericht 

werken. Wethouder Jaeger vult daar op aan dat in die kaders ook uitgebreid aandacht zal worden 

besteed aan communicatie met de buurten. (T16/242) 

 

Wethouder Klamer zegt toe in februari 2017 te komen met een voorstel voor een stadspas. (T16/243) 

 

Wethouder Klamer zegt cijfers toe over de buiggelden over 2016 en 2017, voorafgaand aan de 

raadsvergadering van 9 november 2016. Daarbij levert hij ook een overzicht van de plannen die al 

uitgevoerd worden.  

Wethouder Klamer zegt daarnaast toe met nieuwe plannen te komen naar de raad om ervoor te zorgen 

dat er meer mensen aan het werk gaan. De eerste informatie daarover geeft hij bij de brief over de 

buiggelden. (T16/244) 

 

Wethouder Klamer zegt toe met een nota te komen over de over schuldhulpverlening nadat hij de raad 

geïnformeerd heeft over het project Goede Gieren.. (T16/245) 

 

Wethouder Klamer komt met een plan om meer mensen met een beperking in dienst te nemen bij de 

gemeente. Dit plan komt in de eerste helft van 2017. (T16/246) 

 

Wethouder Klamer komt met een plan om kinderen die in armoede leven te ondersteunen. Hij moet 

daar eerst nog een aantal zaken voor uitzoeken. (T16/247) 

 

Wethouder Klamer zegt toe met ZZP-ers te gaan spreken en hij komt, als daar behoefte aan is met een 

plan. (T16/248) 

 

Wethouder Klamer zegt toe te kijken of er in 2017 plannen kunnen worden gemaakt om te 

experimenteren op het gebied van bijvoorbeeld het basisinkomen.(T16/249) 

 

Wethouder Voorink zal, met instemming van de commissie, de bedragen van parkeerboetes in de 

voorliggende parkeerbelastingverordening afronden zodat een en ander beter administratief verwerkt 

kan worden. (T16/250) 

 

Wethouder Jaeger komt in het eerste kwartaal van 2017 met een plan om de Kerkbrink mediamieker te 

maken. (T16/251) 
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Wethouder Jaeger zegt toe in de december te komen met een concreet plan voor lantaarnpalen 

inclusief digitale toepassingen. (T16/252) 

 

Wethouder Jaeger zegt toe in februari 2017 het eerste gedicht aan de muur te zullen laten verschijnen, 

gevolgd door andere gedichten. (T16/253) 

 

Wethouder Jaeger zegt toe de raad in maart een voorstel te doen toekomen over bedrijventerreinen, 

inclusief Crailo. (T16/254) 

 

Wethouder Jaeger zegt toe de raad in het eerste kwartaal te informeren over de plannen met de 

Vorstin. (T16/255) 

 

Wethouder Jaeger zegt toe in het eerste kwartaal van 2017 de raad te informeren over de 

mogelijkheden om mee te doen aan een pitch voor de organisatie van The Passion in Hilversum. 

(T16/256) 

 

Wethouder Van Vroonhoven zegt toe stukken mbt het grondwatervervuiling (onderhandelingen) in het 

geheime kastje te leggen. (T16/257) 

 

Burgemeester Broertjes zegt toe bij de Media Talent week de eerste kinderburgemeester te zullen 

installeren. (T16/258) 

 

Wethouder Van Vroonhoven zegt toe de uitspraak van de rechter over de Egelshoek toe te sturen. Ze 

is in onderhandeling met bewoners en zal na acht weken de raad informeren over de uitkomsten 

daarvan. (T16/259) 

 

Advisering aan de raad 

De VVD, het CDA, de SP en D66 adviseren positief. 

 

De overige fracties maken een voorbehoud. 

 

4. Belastingverordeningen 2017 

De ChristenUnie informeert naar de begraaftarieven. 

 

Wethouder Van Vroonhoven zal de verordening op de begrafenisrechten nog een keer controleren op 

juistheid. (T16/260)** 

 

** Toelichting bij (T16/260): Omdat er sinds 1 augustus 2016 een stichting is die zich bezighoudt met 

het innen van bedragen voor het begraven is er geen gemeentelijke verordening meer voor dit 

onderwerp. De tarieven voor 2017 zijn blijkens ambtelijke informatie hetzelfde als de tarieven voor 

2016. De toezegging (T16/260) is daarmee afgehandeld. 

 

Hart voor Hilversum vraagt waarom de hondenbelasting moet worden verhoogd. 

 

Wethouder Jaeger verhoogt de belastingen met het prijsindexcijfer, waar men voor of tegen kan zijn. 

 

Hilversum1 vraagt of bij alle belastingen en heffingen de kosten berekend moeten worden. 

 

Wethouder Jaeger antwoordt van niet. 

 

Advisering aan de raad 

Leefbaar Hilversum, de VVD, de SP en D66 adviseren positief. 

 

Hart voor Hilversum adviseert negatief over de Verordening hondenbelasting en maakt voor het 

overige een voorbehoud. 
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Het CDA adviseert positief, met uitzondering voor de begraaftarieven, waarvoor zij een voorbehoud 

gemaakt.  

 

De overige fracties maken een voorbehoud. 

 

Wethouder Voorink deelt mee dat op 17 november de sportontmoeting volledig in het teken staat van 

aangepast sporten en de commissieleden daarvoor zijn uitgenodigd. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 23.29 uur. 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie van 

De griffier,       De voorzitter, 

 

 

 

P.M.H. van Ruitenbeek.     mw. A.W.A.M.P. Wijnands-van Daal. 

 


